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A kiskunhalasi Szilády Áron Református Gimnázium már több, mint egy 
évtizede csatlakozik az országszerte nagy népszerűségnek örvendő Kuta-
tók éjszakájához. Most is látványos kísérletekkel, előadásokkal várták az 
iskolában a családok apraját-nagyját.

Az egyik legközkedveltebb állomás 
Nagy Győry Tamás bemutatója volt. 
A gimnázium pedagógusa ezúttal, mint 
edző volt jelen az eseményen. Bemu-
tatta a sportíjászat alapjait, ezzel kap-
csolatban pedig a nyílvesszők, íjak 
fizikájáról, és egyéb érdekességeiről be-

szélt hallgatóságának. A résztvevőknek 
lehetőségük nyílt többféle logikai fel-
advány megfejtésére. Izgalmas helyszín 
volt a szabadulószoba is. A történet sze-
rint egy őrült tudós szabadult be a gim-
názium falai közé, aki elrabolja a bátor 
jelentkezőket. Egy szobába zárja őket, 

ahonnan csak a megfelelő kód meg-
szerzésével tudnak kijutni a versenyzők.

– Sok látványos állomást állítottunk 
össze, amik közül érdemes volt a lehe-
tő legtöbbet végigjárni, hiszen minden-
hol más és más különleges kísérlettel, 
látványos bemutatóval találkozhattak 

a résztvevők. Ezen felül a térképek-
re pecséteket is gyűjthettek a látoga-
tók, aki pedig minden állomást teljesí-
tett, egy egyedi müzli szeletet kapott 
ajándékba – tudtuk meg Szabó Ferenc 
iskolaigazgatótól.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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Megújul a vásártér, elkészült a Kopolyai út

Milyen szép a mi Sóstónk!  Ősszel különösen. Ez jutott eszembe akkor, amikor Szabó Istvánnal leültem beszélgetni egy padra, a kilátó közelé-
ben. István világ életében imádta a természetet, hiszen erdészként mindig is ebben a közegben mozgott. Ráadásul a Sóstó számára oly ked-
ves, de nem akarom lelőni a poént, hogy miért is, érdemes párat lapozni és elolvasni a vele készült interjút. 
Szeretem az őszt, bár sokak számára az elmúlást jelenti. Szerintem ilyenkor a legszebb a természet. Ilyenkor a legszínesebb a körülöttünk lé-
vő világ és megannyi virág. Abban az esetben, ha az időjárás engedi ezt, idén szerencsére engedi. A nap ugyan már laposabban süt, de az át-
tünései remek témául szolgálnak az amatőr és profi fotósoknak egyaránt. Költőket ihletett ez az évszak, amely átmenet a forróság és a hi-
deg között. Amikor elköszön a természet, hogy tavasszal visszatérjen. 
Szeretem az őszt, mert ilyekor felkészülhetünk egy picit a nyugalmasabb életünkre. Talán nincs akkora pörgés az utcákon, kicsit meglassul 

minden. Megtelnek az iskolák, szüretelik a szőlőt, egyre többen lépdelnek az avarszőnyegeken. Horgászok fogják az óriásharcsákat majd, ahogy azt Kátai Tímea 
is teszi. (Miatta is érdemes párat lapozni.)  Kisgyermekek kezdik meg az óvodát, az iskolát, kamaszok fürkészik új társaikat a középiskolákban, főiskolások ismer-
kednek új városokkal, annak minden lüktetésével. Fiatal pályakezdők próbálják kiismerni életük első munkahelyén a körülményeket, vagy éppen a főnök szeszé-
lyeit. A ballagás, a tanulással teli évek utáni újrakezdés évszaka ez. 
Szeretem az őszt. Meg akkor is, ha még sötét van, amikor elindulok otthonról, és már besötétedik, amikor hazaérek. Hűvösebb van, csípősebbek a reggelek. Még-
is, itt van az ősz, itt van újra. S szép, mint mindig, énnekem…

Jáger Levente

Két fontos, sokakat érintő beruházás a Kopolyai út, illetve a vásártér 
felújítása. Előbbi már elkészült, utóbbinál pedig zajlanak a munkála-
tok. A nagy forgalmú bekötőút hét méter széles aszfaltot kapott, a fej-
lesztés 900 métert érintett. Ami a Harangos teret illeti: egyre látványo-
sabb fázisába érkeznek a munkálatok. Ezek mellett jó hír még, hogy a 
felújítás nem befolyásolja a vásárok megtartását. 

Megújult a Kopolyai út 900 méteres 
szakasza, a vasúti átjárótól egészen 
az első villanyoszlopig tartó rész lát-
ványos változáson esett át. Az alapo-
san elhasznált burkolatot felmarták, a 
nyomvonalat kiszélesítették. Csapa-
dékvíz-elvezető árkok készültek, az 

aszfaltcsík hét méter széles lesz. A ki-
vitelező Soltút Kft. augusztus elején 
kezdte a munkálatokat, amelyeket az 
időjárás sem hátráltatott. Kellő ütem-
ben zajlott minden, ráadásul komoly 
logisztikai háttér kellett hozzá. Ép-
pen 3050 tonnányi aszfaltot terítettek 
le, ez 118 teherautónyi mennyiséget 
jelent. Egy jármű egyszerre 27 tonná-
nyi anyagot mozgatott meg. Az au-

tósokat arra kérik, hogy tartsák be az 
előírt sebességet. Európai Uniós for-
rásból 252,79 millió forint vissza nem 
térítendő támogatást nyert Kiskun-
halas a külterületi rész renoválására. 
A projekt a Széchenyi 2020 program 
keretében valósul meg, Fülöp Róbert 

polgármester jelezte, hogy lesz foly-
tatás is, amely majd a belterületi sza-
kaszt érinti. A tervek készen vannak, 
az engedélyek is rendelkezésre állnak, 
így tavasszal kezdődhet a munka. A 
következő ütem a Tinódi utcai keresz-
teződésig tart majd. 

Közben elindult az évtizedek óta ha-
logatott átfogó vásártér felújítás. A ki-
vitelező már dolgozik, a munkálatok 

során belső térkövezés lesz, emel-
lett fedett terek kialakítására lesz le-
hetőség. Új kerítés, új szociális kiszol-
gáló helyiségek, parkolók épülnek, és 
megoldódik majd a csapadékvíz elve-
zetése. Telepítenek majd egy kame-
rarendszert is – derült ki Kuris Ist-
ván László alpolgármester szavaiból. 

A szegregált városrészek felújítása el-
nevezésű pályázat folytatásában arra 
is lehetőség van, hogy néhány bérla-
kást renováljanak. Szintén jó hír lehet, 
hogy a beruházás nem befolyásolja a 
vásárok megtartását, azóta egyébként 
két ilyen alkalom is volt már.

Kép-szöveg: Jáger L.
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Szex és 
fegyház

Nem mindennapi ügyben szü-
letett vádemelés a közelmúlt-
ban. A testéből élő kiskunha-
lasi nő 2022 őszén többször 
nyújtott szexuális szolgáltatást 
egy kuncsaftjának, akiről fel-
tételezte, hogy jó anyagi hely-
zetben van. A nő és társa elha-
tározták, hogy légyott közben 
titokban kompromittáló felvé-
teleket készítenek a sértettről 
azért, hogy pénzt szerezzenek 
tőle – írta az ugyeszseg.hu. 

Ennek érdekében a nő egy ismert 
közösségi oldalon álnevet használ-
va a sértettet találkára hívta. Tavaly 
december 9-én, délután, a nő és a 
sértett megjelentek a férfi lakásá-
ban, aki már elrejtőzve várta őket. 
A nő jelzését követően a férfi  egy 
gáz-riasztó pisztollyal megjelent a 
hálószobában  és mobiltelefonjával 
az ott zajló aktusról készített is egy 
videót, amelyen a sértett egyértel-
műen azonosítható volt. Ezután a 
férfi – magát a nő férjének kiad-
va – a rejtekhelyéről előtoppant és 
úgy tett, mintha házasságtörésen 
kapta volna a párost.  

A kabaréjelenetek gyakori témái 
ezek, ám ez ott véresen komoly 
volt. Az elkövető a pisztolyt a sér-
tettre fogta és követelte, hogy a 
megcsalása miatt fizessen 200 ezer 
forint bánatpénzt. A sértett a fe-
nyegetés hatására ekkor 60 ezer 
forintot átadott. Másnap a férfi te-
lefonon és üzenetekben további 
készpénzt követelt a sértettől, ki-
látásba helyezve, a kompromittáló 
felvételeket közzéteszi a világhálón. 

A sértett a követeléseit azon-
ban nem teljesítette, hanem fel-
jelentést tett a rendőrségen. Az 
ügyészség a párost fegyveresen el-
követett rablás bűntettével és kü-
lönleges személyes adattal vissza-
élés vétségével vádolja, emellett 
a férfinak folytatólagosan elköve-
tett zsarolás bűntette miatt is fe-
lelnie kell. 

Mindkettejükkel szemben fegy-
házbüntetés kiszabását indítvá-
nyozza az ügyészség azzal, hogy a 
férfi esetében a korábbi próbaidő-
re felfüggesztett börtönbünteté-
sének utólagos végrehajtását is el 
kell rendelni. A letartóztatásban lé-
vő vádlottak ügyében a Kiskunha-
lasi Járásbíróság fog dönteni. 

jl

Egyre pofátlanabbak az online csalók
Egyre elképesztőbb és pofátlan-
abb módszereket alkalmaznak az 
online csalók. Ráadásul rohamosan 
gyarapszik az áldozatok száma, és 
szinte minden korosztály veszély-
ben van. A Kiskunhalasi Rendőr-
kapitányság illetékességi terüle-
tén csak ebben az évben 63 áldozat 
tett bejelentést, nekik 70 millió fo-
rintos káruk keletkezett. A csalók 
fejlett informatikai háttérrel ren-
delkeznek, egyre gátlástalanabbak. 
A halasi rendőrök lapunkon keresz-
tül igyekeznek felhívni a veszélyre 
a figyelmet.

AnyDesk vagy Spoofing csalás
Ez a gyűjtőneve azoknak az elkö-

vetési módszereknek, amikor az el-
követők banki alkalmazottnak kiadva 
magukat felhívják a sértettet. Jellem-
zően egy jogosulatlan vásárlásra, illet-
ve fiókfeltörés kísérletére hivatkozva 
adategyeztetést kezdeményeznek a 
sértett személyazonosságának megál-
lapítására, illetve a jogosulatlan tranz-
akciók letiltása miatt. 

A sértett az elkövető utasítására le-
tölti az AnyDesk nevű programot, ami 
távoli hozzáférést biztosít a sértett és 
az elkövető között használt készülé-
kek között. A program segítségével 
a csaló át tudja venni az irányítást a 
sértett telefonja, számítógépe felett, 
ahol megkéri rá, hogy jelentkezzen 
be a banki felületére. Ezután a sértett 
akarata ellenére végre tud hajtani bár-
milyen banki tranzakciót pl. azonnali 
utalást egy másik bankszámlaszámra, 
ezzel megkárosítva őt. Amennyiben 
nem töltetnek le alkalmazást az elkö-
vetők, úgy elkérik a sértett bankkártya 
adatait, és kártyás vásárlást hajtanak 
végre a tudta és beleegyezése nél-
kül, vagy a számlaadatokkal belépnek 
a banki felületre és utalást kezdemé-
nyeznek. Kirívó esetben saját készü-
lékükre telepítik a netbankot és úgy 
hajtanak végre utalást a sértett kárára. 

A fenti elkövetési magatartással kap-
csolatban fontos felhívni az állampol-
gárok figyelmét arra, hogy banki ügy-
intézők soha nem kérnek bankkártya, 
illetve belépési adatokra vonatkozó 
információkat, továbbá a számla el-
éréséhez nincs szükség arra, hogy az 
állampolgár programot töltsön le a 
készülékére.

Adathalászat
Ebből a módszerből több félét is 

meg lehet különböztetni. Az utóbbi 
időben a legjellemzőbb az, amikor a 
sértett úgy kíván meg belépni az on-
line bankjába, hogy valamelyik inter-

netes keresőbe beírja a bank nevét 
ahol számláját vezeti. A keresési ta-
lálatok között első helyen nem saját 
bankja, hanem a csalók által létreho-
zott, a keresett bankhoz megtévesz-
tésig hasonló hivatkozás jelenik meg. 
Ezt megnyitva a teljes mértékben ha-
sonlító banki felületen a sértett meg-
adja az internetbankos belépő ada-
tait, azonban ott nem lép tovább a 
rendszer, csak töltést imitál.  

Azzal, hogy a sértett megadta a ban-
ki belépő adatait áldozattá válik, jel-
lemzően utalást kezdeményeznek a 
tudta és beleegyezése nélkül egy má-
sik bankszámlaszámra. Volt olyan eset 
is, amikor gyorskölcsönt is vettek fel 
a nevében. 

Az adathalászat megelőzése érdeké-
ben fel kell hívni az állampolgárok fi-
gyelmét arra, hogy minden esetben 
ellenőrizzék a weboldal címét, továb-
bá az a javaslat, hogy különböző ke-
resőprogramok használata helyett, 
közvetlenül a bank oldalára lépjenek 
be, a megadott cím használatával.

Foxpost elkövetés
Ilyenkor a sértett maga hirdet vagy 

vásárolni akar, jellemzően a jofogas.hu 
felületen egy terméket. A csaló vevő-
ként jelentkezik vagy a Jófogás bel-
ső üzenetküldő alkalmazásában, vagy 
valamelyik azonnali üzenetküldő al-
kalmazáson (jellemzően Whatsapp, 
Viber) és Foxpost szállítást kér a meg-
hirdetett termékre. Ehhez küld az el-

követő egy linket, ami megtéveszté-
sig hasonlít egy Foxpost linkhez. Ezt 
megnyitva egy banki felületre irányít-
ja a sértettet, aki a bankkártya adata-
it megadva gyakorlatilag azonnal ál-
dozattá válik, mivel általában kártyás 
vásárlást hajtanak végre a bankszám-
laszámának terhére. Előfordul, hogy 
a kétlépcsős azonosítást kijátszva a 
belépéshez szükséges hitelesítő kó-
dot elkérik a sértettől arra hivatkozva, 
hogy ez az ő azonosítójuk a szállítás-
hoz és ezzel be tudnak lépni a sértett 
bankszámlájára, hogy onnan azon-
nali utalást hajtsanak végre egy má-
sik bankszámlaszámra. Az állampolgá-
rok irányába minden esetben fontos 
hangsúlyozni azt, hogy ha hirdető-
ként ilyen linket kapnak, arra ne lép-
jenek be.

Idősek veszélyben
Az elmúlt időszakban jelentősen 

megnőtt azon időskorú sértettek szá-
ma, akiket különböző internetes ol-
dalakon (pl.: közösségi oldalak, társ-
kereső oldalak) ejtenek tévedésbe az 
elkövetők, jellemzően valamilyen ter-
méket vagy éppen párkapcsolatot 
ígérnek nekik. Az internetes levele-
zések során a sértett bizalmába kerül-
nek, majd arra kérik, hogy rendsze-
rint, egy külföldi bankszámlaszámra 
utaljanak el egy meghatározott ösz-
szeget, így bűncselekmény áldozata-
ivá válnak.

Jáger L

Lebukott
Egy 33 éves kiskunhalasi csaló bukott le 2021 tavaszán. A Kecskeméti Törvény-

szék tájékoztatása szerint a férfi 2020. június 10. és 2021. április 6. között egy in-
ternetes oldalon különböző elektronikai cikkeket hirdetett meg. Kiderült, hogy 
a mobiltelefon, laptop, játékkonzol, fényképezőgép valójában nem volt a tulaj-
donában. A gyanúsított a cselekményével összesen 30 sértettnek, több, mint 
egymillió forint összegű kárt okozott.
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„Mindenki azt várja, hogy csináljuk már!”
Június végén alakult meg az új kiskunhalasi polgárőr szervezet, amelynek 
elnökéül Hurtony Zsoltot választották. Az azóta eltelt időszak sem volt ese-
ménytelen, viszont a halasiak leginkább arra kíváncsiak, hogy mikor láthat-
ják őket az utcákon, járőrözés közben. Erről is kérdeztük Hurtony Zsoltot.

 f Jelen pillanatban mik a legfrissebb 
hírek a halasi polgárőrségről?

 – A Cégbíróság bejegyezte a Kiskun-
halasi Városőrséget és Polgárőr Egye-
sületet, van adószámunk, bankszám-
lánk, készül a bélyegzőnk. A napokban 
lesz egy vármegyei polgárőr tájékozta-
tó, ahol, ha minden igaz, kapunk egy 
táblagépet, amely szintén nagy segítsé-
günkre lesz. Most hoztam el Budapest-
ről a három kerékpárt, de lesz még 9-10 
elektromos rollerünk is, ennek beszer-
zésében együttműködünk a Kiskunha-
lasi Szakképzési Centrum Dékáni Árpád 
Technikumával. Az köztudott, hogy az 
intézmény az ifjú polgárőr mozgalom 
fontos bázisa. Természetesen számí-
tunk ezekre a fiatalokra is.

 f Egyenruha, egyéb felszerelés?
 – Egyelőre azt beszéltük a tagsággal, 

hogy mindenki vesz magának egy mel-
lényt. Jövőre, pedig ahogy hozzájutunk 
a támogatáshoz, megvásároljuk a szük-
séges felszerelést. 

 f Jelenleg hány tagja van az új halasi 
egyesületnek?

 – Huszonkilenc tagunk van, de folya-
matos az érdeklődés. Két alkalommal 
volt képzésünk a Kiskunhalasi Rendőr-
kapitányság közreműködésével. Ennek 
során elméleti és gyakorlati ismerete-
ket is szerezhettek a jelenlévők. Én azt 
gondolom, hogy aki számára teljesen új 
volt ez a terület, az is kapott elegendő 
tudást. 

 f Az olvasókban is felmerülhet, egy 
polgárőr milyen szolgálatot láthat el?

 – Figyelő, és jelzőszolgálatot látha-
tunk el. Az első szolgálataink egyébként 
közösen lesznek a rendőrséggel. Az biz-
tos, hogy felkérés alapján a Bibó István 
Gimnázium szalagavató bálján, az októ-
ber 23-i városi ünnepségen már talál-
kozhatnak velünk. Készülünk a minden-

szentekre és a halottak napjára is. Ez 
utóbbi helyszínen lehet az első közös, 
éles szolgálatunk a rendőrséggel.

 f Nyilván, amikor elvállaltad az elnöki 
pozíciót, voltak elképzeléseid.

 – Látható polgárőrséget szeretnék, 
amelyre számíthatnak a halasiak. Olyan 
szervezetet képzeltem el, akik iránt bi-
zalommal vannak az emberek. Úgy ér-
zékelem, hogy tennünk kell, és tudunk 
is tenni Kiskunhalas közbiztonságáért.

 f Mennyire összeegyeztethető a szolgá-
lat és a civil munka, hiszen valamennyi 
polgárőrnek van „civil” foglalkozása is?

 – Azokat a kiemelt rendezvényeket, 
eseményeket, ahol szükség van a jelen-
létünkre, már előre tudjuk. Kuris István 
László alpolgármester a titkárunk, így 
közvetlen kapcsolatunk van az önkor-
mányzattal. Gyakorlatilag naponta tu-
dunk egyeztetni arról, hogy mikor, hol 
kellene szolgálatot ellátnunk. Van egy 
zárt csoportunk a közösségi oldalon, 

ezen keresztül is kommunikálunk. A fiúk 
elszántságára csak egy példa: amikor a 
bibós szalagavatóra három fő jelentke-
zését kértem, ennek többszöröse volt. 
Elképzelésem szerint minden hónap ti-
zedikéig leadnánk azt, hogy ki, mikor 
tud szolgálatot vállalni. Ezt koordinál-
nánk a rendőrséggel. Aztán ha önállóan 
is tudunk menni, akkor megyünk. Akár 

két felnőttel, plusz két ifjú polgárőrrel. 
Az egész tagság azt várja, hogy csinál-
juk már. 

 f Belvárosi hajléktalanok, kéregetők. 
Az egyik legneuralgikusabb pontja a 
közbiztonságnak. Sokakat zavar, és már 
a városvezetés is jelezte, ebből elég. 

 – A járőrözéseink fő csapásiránya 
egyébként a kórháztól a városközpon-
ton át egészen a vasútállomásig lesz. 
Természetesen a kerékpárokkal, rol-
lerekkel más területekre is ki fogunk 
menni. Biztos, hogy lesz lakossági jel-
zés. Azokra is kimegyünk, de azt tudni 
kell, hogy nekünk korlátozottak a lehe-

tőségeink. Mi nem rendőrként intézke-
dünk. Azért kaptuk a képzést, hogy tisz-
tában legyünk azzal, mit kell, mit lehet, 
és mit nem lehet.

 f Ez mit jelent a gyakorlatban?
 – Egy polgárőr annyit tehet, mint 

bármely más magyar állampolgár. Ha 
bűncselekményt észlelsz, akkor jogod, 
kötelességed felhívni az elkövető fi-

gyelmét arra, hogy mit követ el. Ha le-
hetőséged van, akadályozd meg a bűn-
cselekményt, és tartsd a helyszínen őt a 
rendőrség kiérkezéséig. 

 f Van még lehetőség arra, hogy bárki 
csatlakozzon hozzátok?

 – Természetesen. Vannak olyan fel-
tételek, amelyeket beírtunk az alapsza-
bályba. Büntetlen előéletet bizonyító, 
harminc napnál nem régebbi erköl-
csi bizonyítványt kell bemutatni, kitölt 
egy jelentkezési lapot, elmegy a kormá-
nyablakba, ahol kér egy NEK adatlapot. 
Ez alapján kapja majd meg a polgárőr 
igazolványát.                            Jáger L.
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„Koncepcióterv szinten elkészült a logisztikai terminál”
Egy projektzáró eseménynek adott otthon a kiskunhalasi Polgármesteri 
Hivatal házasságkötő terme. A téma a tervezett logisztikai terminál volt. 
A projekt az Interreg-IPA Magyarország-Szerbia Határon Átnyúló együtt-
működési Program keretein belül valósul meg.

A napokban tartották városunkban a 
„Közösségi közlekedési szolgáltatások 
fejlesztése a határmenti régiókban, a kö-
zösségi közlekedési módok integráció-
ja, a vasúti infrastruktúra fejlesztése és a 
közlekedési eljárások harmonizációja ál-
tal” elnevezésű projekt záróeseményét. 
Fülöp Róbert, Kiskunhalas Város polgár-
mestere köszöntőjében összefoglalta, mi 
történt eddig a projekt során.

– A vasútfejlesztéshez kapcsolódva 
fogalmaztunk meg egy olyan projekt-
célt, ami arról szólt, hogy a logisztikai 
terminált itt, Kiskunhalason megvaló-
síthassuk. Hasonló gondolatai voltak 

Szabadkának is, így találtunk a ha-
tár túloldaláról társakat, akikkel együtt 
tudtunk benyújtani egy pályázatot. Ezt 
a pályázatot, ameddig el tudtunk jut-
ni, megvalósítottuk, ez azt jelenti, hogy 
koncepcióterv szinten elkészült a logisz-
tikai terminál. Abban bízunk, hogy to-
vább lehet vinni a folyamatot – fejtet-
te ki a polgármester.

Szabadka alpolgármestere is úgy lát-
ja, az érintett települések mindegyikén 
nagy jelentőséggel bír majd, ha megva-

lósulhat a logisztikai terminállal kapcso-
latos közös elképzelés.

– Több közös, határon átnyúló projek-
tet vittünk már végig Kiskunhalassal. Ez 
az első olyan, amely az infrastruktúra 
fejlesztésre és a gazdaság fellendítésé-
re koncentrál. Mivel Halas és Szabadka 
is része a Budapest-Belgrád vasúti fej-
lesztésnek, remek lehetőségünk adódott, 
hogy együtt pályázzunk a logisztikai ter-
minál megvalósítására.

Kép-szöveg: Szőri Attila

Idén is nagy sikere volt a Bóbita 
Óvoda és Bölcsőde által szervezett 
Aprók vásárának. A hagyományőr-
ző rendezvényen a kicsik saját kéz-
zel készített portékákat kínáltak, 
vásárolni pedig egy-egy gyümöl-
csért cserébe lehetett.

– Ezzel a programunkkal a Mihály-na-
pi vásárok hangulatát őrizzük. Régen 
ilyenkor behajtották az állatokat a rét-
ről, leszüretelték, amit még le kellett. 
Megtartották az elszámolást és a vá-
sárokat. Többek között ezeket idéz-
zük fel a gyerekekkel ilyenkor. A mi vá-
sárunk úgy zajlik, hogy az ovisok hoztak 
magukkal gyümölcsöt, és egy almá-
ért vagy körtéért cserébe vásárolhatnak 

A vásár kezdetét a Pillangó csoport le-
gényei hirdették ki, majd a lányok mon-
dókákkal buzdítottak mindenkit a vásár-
lásra. A népviseletbe öltözött gyerekek 
nagy tapsot kaptak óvodástársaiktól. Az 
ovisok kis kosaraikkal a kezükben körbe-
járták az udvaron felállított standokat. 
Festett kavicsok, színes ékszerek, apró 
játékok cseréltek gazdát a délelőtt fo-
lyamán. A megszerzett portékákat aztán 

maguknak apró tárgyakat, finomságo-
kat, amik mind kézzel készültek – tud-
tuk meg Nagy-Kálózi Mónika szerve-
ző óvodapedagógustól.

büszkén mutatták meg egymásnak a ki-
csik. Nem múlhat el Aprók vására közös 
táncolás nélkül. Az ovis csoportok tagjai, 

a felcsendülő népdalokat hallgatva, kör-
be álltak, majd közösen ropták a táncot.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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Glatz-kiállítás: bőkezű ajándék az érdeklődőknek
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Összességében elmondható, hogy 
mind a kiállítás, mind a kísérő kiad-
vány új megvilágításba helyezi Glatz 
Oszkár eddig felszínesen kezelt élet-
művét. Így foglalta össze a Thorma 
János Múzeum közelmúltban meg-
nyílt tárlatát Kollarics Gábor művé-
szettörténész. A kiállítás létrehozá-
sában három közgyűjtemény, három 
magángaléria és hat magángyűjtő 
volt az intézmény segítségére.

”Nem csak elérhető képek összeszedése és falra akasz-
tása történt meg most, hanem mindez átgondoltab-
ban, kutatással kísérve valósult meg. Ennek gyümöl-
cse a tárlat megnyitóján bemutatott kísérő kiadvány, 
egy százhúsz oldalas katalógus is.

 f Ha Glatz Oszkár művészete iránt sze-
retnéd felkelteni az érdeklődést, akkor mit 
mondanál először róla?

 – Amikor megnézed a kiállítását, távoz-
va onnan olyan érzésed van, mintha bőke-
zűen megajándékoztak volna. Egyszerre 
volt természettisztelő és emberközpon-
tú. A gyerekkor derűje, onnan átmen-
tett, mindegyre megújuló pozitív energi-
ája árad a képeiből. 

 f Mekkora jelentősége van az ő pálya-
futásában annak, hogy a nagybányai mű-
vésztelepen alkothatott?

 – Hollósy Simon tanítványaként érke-
zett az akkor már önállóan kiállító meste-
rekkel és más tanítványokkal Nagybányá-
ra 1896-ban. Ott volt tehát a kezdeteknél. 
Bár tanult a müncheni festészeti és a pá-
rizsi Julian akadémián, illetve a pesti Min-
tarajztanodában, az „Öreg” volt számára 
az a mester, aki erőt és útmutatást tudott 
adni neki, hogy le tudja küzdeni a művé-
szetben jelentkező nehézségeket, megol-
dandó problémákat. Az itt töltött első sze-
zonban ő is nagyobb méretű, életből vett 
jelenet megfestésében gondolkodott, 
ahogy ezt Thorma János Szenvedők és 
Réti István Bohémek karácsonya idegen-
ben című képein látta. Az aranybányásza-
táról ismert városban, a tárnákba való le-
szállás előtt imádkozó bányászok látványa 
ragadta meg a figyelmét, amiből született 
első jelentős festői kompozíciója, a Bányá-
szok reggeli imája. 

 f Itt már tudta, hogy milyen művészi utat 
szeretne bejárni?

 – Saját művészi útját igyekezett tisz-
tázni, amikor a második szezont nem a 
művésztelepen, hanem majd’ egy napi 

járóföldre a hegyen, egy erdészlakban töl-
tötte. Itt a táj és az abban otthonos juh- 
nyájak és pásztoraik adtak témát a fes-
téshez. Egyik nagyméretű főműve, az Est 
a havason is ekkor született. Visszatekint-
ve is a hegyen töltött hónapokat tartot-
ta élete legboldogabb korszakának. Kez-
detben mások példáját követve, később 
önálló útra találva, jó emlékekkel feltarisz-
nyázva ment innen más országrészekbe 
festeni, de egész élete során azok az alap-
elvek vezérelték, amikkel még Hollósy kö-
rében azonosult.

 f A festményeit nézve nekem a falusi 
idill, a nyugalom, a plein air jut eszembe. 
Amikor utána olvastam Glatz művészeté-
nek, szinte minden forrás ezeket emelte ki 
erősségként. Valóban így van ez?

 – Talán a derű szó fejezi legpontosab-
ban azt, ami az alkotót jellemezte. Egy-

szerre tartotta magát naturalista és imp-
resszionista festőnek. Lefordítva: a 
természet szeretete és tisztelete párosul 
annak közvetlen szemléletével (plein air), 
ami együtt jár a szabadban megfigyelhető 
színjelenségek megfigyelésével és rögzí-
tésével. Leginkább így szeretett dolgozni, 
nem igen foglalkozott fejben megkonst-
ruált kompozíciókkal.

 f Honnan jött az ötlet, hogy az őszi tár-
lat keretein belül éppen az ő festményeit 
állítottátok ki?

 – Engem eleve érdekelt a Birkózó fiúk 
festője, aki az alapítókkal érkezett a bá-
nyászvárosba, és akit Réti István a nagy-
bányai művésztelepről írt könyvében úgy 
emelt ki, hogy „sokak véleménye szerint 

nem csak Hollósy-iskolás társai közt vá-
gott az élre”. Segített a döntésben, hogy 
Mátyásfalvi György, a Glatz-család mai 
tagja, a nagybányai művészetről szóló 
konferencián előadást tartott Glatz Osz-
kár családi környezetéről, még 2021 őszén. 
Ekkor már biztos voltam benne, hogy ezt 
az életművet kell nyomoznom, és ebben 
nem leszek teljesen egyedül. Ráadásul az 
életmű egésze Glatz 1958-ban bekövetke-
zett halála után nem lett rendesen feltér-
képezve, áttekintve.

 f Mi volt a módja annak, hogy az összes 
kiállított festmény és grafika Kiskunhalas-
ra kerüljön?

 – Három közgyűjteménytől és ötször 
ennyi magángyűjtőtől kértük kölcsön a 
műveket. A Glatz-rokonokat Mátyásfalvi 
György, más tulajdonosokat magángaléri-
ák közvetítésével tudtunk elérni.

 f Volt már egyébként ennyire gazdag 
Glatz-kiállítás az országban?

 – Nem. Mert nem csak elérhető képek 
összeszedése és falra akasztása történt 
meg most, hanem mindez átgondoltab-
ban, kutatással kísérve valósult meg. En-
nek gyümölcse a tárlat megnyitóján be-
mutatott kísérő kiadvány, egy százhúsz 
oldalas katalógus. A kiállított művek jó mi-
nőségű reprodukciói mellett, két tanul-
mányban is tárgyaltuk az életművet az ér-
deklődők és a szakma számára. 

 f Személyes véleményedre vagyok kí-
váncsi. Miért volt kellemetlen a Ká-
dár-rendszernek Glatz Oszkár művészete? 
Miért akarták azt, hogy elfelejtsék őt?

 – A Kádár-rendszer önmeghatározá-
sába foglalt értékek mind a Horthy kor-

szakban, mind a Habsburg Monarchiá-
ban elnyomás alatt voltak. Ezért kellett, 
kisajátítaniuk és saját képükre formálni-
uk Aczéléknak a forradalom kifejezést is. 
Glatz Oszkár ezekben a korábbi rendsze-
rekben nem számított elnyomottnak, jó-
módú családból származott és komoly 
elismeréseket, megbízásokat és kitünte-
téseket kapott. Életképeiben nem fedez-
hető fel semmilyen forradalmiság: min-
denkor az élet idillikus oldalát kereste meg 
ecsetje számára. Glatz Oszkár több mint 
harminc évig járt Bujákra népviseletbe öl-
tözött embereket festeni. Ezért őt a né-
pi életképek festőjének tartották. Ez pe-
dig távol esett Kádárék internacionalista 
szemléletétől. Önmagát Vallomások és ta-
nulságok című írásában egyébként nyárs- 
polgárnak nevezte. Idegen volt tőle az 
„osztályharcos” szemlélet, az adott hatal-
mi rendszer korlátain belül kereste az élet-
lehetőséget, még a Rákosi-rendszerben is 
így volt ez. Konzervatívan őrizte azokat az 
értékeket, melyek mellett még fiatalon kö-
telezte el magát.

 f Volt rendszerellenes megnyilvánulása?
 – Művészetének sosem volt rend-

szerellenes színezete. A gulyáskommu-
nizmus kultúrpolitikája, melynek szem-
üvegét a kor művészettörténészeinek is 
viselnie kellett, úgy tekintett művészeté-
re, melynek a jelenkori emberhez nincs ér-
vényes üzenete. A népi vonalban, amit a 
kádári konszolidáció éveiben Keresztury 
Dezsőhöz kötöttek, egyébként is rend-
szerellenes „fertőzést” láttak. Pap Gábort 
például, aki a művészettörténet-írásban 
intenzíven kutatni kezdte ezt a terüle-
tet, eltávolították a Művészet folyóirattól, 
ő ezután került éppen Kiskunhalasra. Ez 
a hetvenes-nyolcvanas évek fordulójára 
esett, amikor Glatz Oszkárról is már csak, 
mint kismesterről emlékeztek meg. Tehát 
ez a „kicsinyítés” egy hosszabb folyamat 
volt, ami kultúrpolitikai megfontolások so-
rán ment végbe.  

Jáger Levente
(A kiállítás december 3-ig tekinthető meg.)
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T „A természetet természetesen szeretem bemutatni”
 

Szabó István ízig-vérig erdész. Fél évszázada kötelezte el magát a természettel, ráadásul egy súlyos betegség, 
életveszélyes állapot még közelebb hozta hozzá a szeretett területet. Elkezdett fotózni, mára már több ezer 
fényképes gyűjteménye van. István nem akar profi fényképész lenni, viszont igényes, természetben készült kö-
zeli és távoli felvételei láttán az ember úgy érzi, milyen jó is ezeket nézni.

Nagy kócsag

 f Amikor ideérkezett a Sóstóra, a parker-
dőbe, azt mondta, jól megéreztem, hogy 
hol kell találkoznunk.

 – Sok-sok szállal kötődöm ehhez a 
helyhez. Jó néhány évtizede ez a terü-
let erdészeti kezelésben volt. Ez a rész, 
ahol most is ülünk, hozzám tartozott.  
1981-ben készült el a parkerdő, annak 
az állapotnak ma már csak nyomai fe-
dezhetőek fel. Akkoriban kerültek a he-
lyükre a kiülők, a szemetesek, épült egy 
rönkvár is, valamint több, főleg gyere-
kek részére, fából készített játékszerek, 
csúszda. Elkészült az első nyírfahíd is. 
Szomorú, hogy az évek alatt leromlott 
az állapota.  

 f Hogyan jött az életébe a fotózás?

 – Azzal kezdeném, hogy 2011-ben 
volt egy súlyos infarktusom, amit alig 
éltem túl. Olyan figyelmeztető jel volt, 
amelynek három műtét lett az eredmé-
nye. Már a családomat is felkészítették 
az orvosok a legrosszabbra. Ötvenhat 
éves voltam. Visszajöttem, aztán a kli-
nika után következett a deszki rehabili-
táció, majd egy év táppénzt javasoltak, 
amellyel nem éltem teljes egészében. 
Három hónappal korábban munkára je-
lentkeztem. Mindig is aktív voltam, úgy-
mond mozgékony, nagyon fel akartam 
épülni. Sikerült, de megmondom őszin-
tén, megváltozott a világnézetem. Azt 
éreztem, hogy van még dolgom a világ-
ban, ekkor jött a képbe a fotózás.

 f Volt egy konkrét személy, vagy tör- 
ténés?

 – Én a KEFAG-nál dolgoztam, erdész-
ként, ott az egyik kollégám fényképe-
zett. Ő jutott az eszembe akkor, nem 
tudom honnan, amikor a táppénz-
es időszakomból jóval előbb visszatér-
tem a munkába. Szeverényi Feri már 
korábban mutogatta nekem a képe-
it, tetszettek is. Már említettem, hogy 
az infarktusom utáni lábadozás közben 
döbbentem rá, valamit még csinálnom 
kell. Nos, ez lett a fotózás. Volt türel-
mem, időm, erdészként pedig rajon-
gok a természetért. Minden adott volt 
ahhoz, hogy elkezdjem. Ráadásul Fe-
ri kollégám lelkes tanítónak bizonyult, 
miután megkerestem őt. Meg kell mon-
danom, hogy emellett nagyon sok se-
gítséget kaptam tőle, valóban ő volt a 
mentorom.

 f Ő volt az első kritikusa is?
 – Bármikor hozzáfordulhattam, ha gon-

dom, kérdésem volt. Neki küldtem el a 
képeimet, kíváncsi voltam a véleményé-
re. Ha ő úgy érezte, hogy világos, vagy 
éppen sötét volt a kép, akkor nagyon fi-
noman fogalmazott. Azt mondta: az ő 
monitorján úgy látszik, hogy…Mindig 
őszinték voltunk egymáshoz, megfogad-
tam a tanácsait.

 f Felszerelés?
 – Canon vagy Nikon márka legyen, 

ez minden fotós dilemmája. Mivel Fe-
ri a Nikon mellett tette le a voksát, én is 
azt választottam. Vettem állványt, táskát, 
objektíveket. 

 f Én a szavaiból úgy veszem ki, hogy a 
lelkesedésével és a tanulni vágyással nem 
volt probléma. 

 – Így van. Beszereztem fotós könyve-
ket is, fejlődni akartam. Nem az volt a cé-
lom, hogy amatőrből profi legyek, hanem 
minél többet szerettem volna tudni a fo-
tózás elméletéről, gyakorlatáról. Van egy 
ars poetica, amit viszont mindig betartok. 
A természetet természetesen szeretem 
bemutatni. Nem használok effekteket, 
nem alkalmazok túlzott elmosódásokat. 
Natúrban, természetesen, úgy ahogy van.

 f Mi volt az első fotója, amire azt mond-
ja, na, ez már igen?

 – Egy makró fotónak tűnő, de tele-
objektívvel készült vaddohány virágzat-
ból egy virág. A valóságban akkora lehet, 
mint a körmöm. Fújt a szél, ki kellett köt-
nöm a növényt. Fél órát dolgoztam rajta, 
néztem folyamatosan az elkészült képe-
ket. Sikerült. Végül megvágtam, az a része 
maradt meg, amelyen a nektármirigyek is 
tisztán látszanak. Ez volt az első olyan ko-
molyabb fotó, ami sikernek számított ne-
kem. 2014-ben történt.

 f Az interneten szívesen nézegetem a 
fotóit, ott azért nem csak statikus képek 
vannak.

 – Szeretem a mozgó dolgokat is fényké-
pezni. Mondjuk egy futó, vagy ugró dám-
szarvast, repülő, úszó madarakat. Na, ezek 
az igazi kihívások. Több ezer olyan fotóm 
van, ami jól sikerült és büszke vagyok rá.
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Az érkezés öröme. Fehér gólya

Virágzó selyemkóró

Balettos mozdulat

Szajkó a réten

 f Csak saját kedvtelésére készíti a ké-
peket, vagy volt már kiállítása, esetleg 
kiadványa?

 – Három naptár készült a fotóimból, 
kettő kizárólag az én képeimet tartal-
mazza, egyben pedig hetven-nyolcvan 
százalékban. Ez utóbbi volt a bemutat-
kozás 2017-ben, úgymond a szélesebb 
nyilvánosság előtt. Egyébként a fotóim 
gyakran felbukkannak a neten, szakmai 
portálokon is. Van egy panorámaképem, 
amit viszontláttam egy erdészeti ván-
dorgyűlésen több négyzetméternyi na-
gyításban. Trófeakiállításon is megmu-
tathattam a képeimet.

 f Mindig önnél volt a fényképezőgépe?
 – Úgy mentem munkába. Soha nem 

lehetett előre tudni, hogy mikor lesz 

olyan pillanat, amit érdemes megörökí-
teni. Mostanság is, ha a családdal, bará-
tokkal horgászni megyünk, akkor is ve-
lem van a gépem. Ha nincs kapás, vagy 
ha kedvem támad sétálni egyet, akkor 
találok magamnak témát. Úgy szoktam 
mondani, azt, amit az átlagember nem 

álló lehet, hogy ezt nem így értékeli, de ne-
kem nagyon értékes. Azt a címet adtam 
neki elsőre, hogy a repülő bika.

 f Kíváncsivá tett…
 – Dámszarvas fotózáson voltam, 

„barcogás” idején, több napig. Kúszás, 
mászás a homokban, erdőben, min-
den volt. Egy dombvonulat takarásában 
mentem, fogalmam sem volt arról, hogy 
körülbelül tizenöt méterre tőlem egy jó-
kora dámbika fekszik. Úgymond csőre 
voltam töltve, a fényképezőmet készen-

Szabó István erdész családba született, és már kisgyermekként tudta, hogy ő 
is ezt a pályát szeretné választani. A szegedi Kiss Ferenc Erdészeti Szakközépis-
kola elvégzése után a KEFAG Kiskunsági Erdészeti és Faipari Zrt. Dél-Kiskunsági 
Erdészeténél állt munkába Kiskunhalason, ahol kerületvezető erdészként dol-
gozott egészen a nyugdíjazásáig. A rendszerváltozás kicsit átrendezte a mun-
káját, 1995–2005 között az elsők között telepített magánerdőket tíz település 
határában, közel 2000 hektáron. Bár nehéz évek voltak, örömmel látja munkája 
eredményét, és büszkén szemléli az akkoriban telepített erdők fejlődését. Sze-
rencsésnek érzi magát, mert a kezdetektől örömmel, lelkesen végezte munká-
ját. A hobbijai is szorosan kapcsolódnak a természet csodálásához, a vadászat, 
horgászat és a fotózás is kedvelt időtöltései közé tartozik.

”Már a családomat is felkészítették az orvosok a leg-
rosszabbra. Ötvenhat éves voltam. Visszajöttem, az-
tán a klinika után következett a deszki rehabilitáció, 
majd egy év táppénzt javasoltak, amellyel nem él-
tem teljes egészében. Három hónappal korábban 
munkára jelentkeztem. Mindig is aktív voltam, úgy-
mond mozgékony, nagyon fel akartam épülni. Sike-
rült, de megmondom őszintén megváltozott a vi-
lágnézetem. Azt éreztem, hogy van még dolgom a 
világban, ekkor jött a képbe a fotózás. 

létbe helyeztem. Csendes volt a táj. Hir-
telen zörgés, csörgés volt, a bika pedig 
megugrott. Felkaptam a gépet, és expo-
náltam. Egyetlen fotót tudtam lőni, utá-
na nem is láttam a bikát. De az az egyet-
len sikerült. A dám mind a négy lába a 
levegőben volt.  Nem véletlen, hogy 
megvan ez a kép A3-as méretben is.

 f Említette, hogy több ezer felvételt őriz. 
Van még olyan téma, állat, pillanat, amit 
mindenképpen szeretne megörökíteni?

 – Van még ilyen, több is. Amire most 
ősszel készülök, az a jégmadár fotózá-
sa. Felvettem a kapcsolatot egy fotós-
társammal, aki már készített ilyen képet. 
Eddig egy ilyen fotóm van, de az nem 
értékelhető. Van egy termálvizes tó, ahol 
fellelhető, késő ősszel is.  Egy vagy akár 
több napot is rászánnék, hogy megle-
gyen az a jégmadár kép, amit én elter-
veztem. Úgy érzem, életem fotóját még 
nem készítettem el.

 f Elégedett?
 – Ötven éve élek a hivatásomnak. 

Ameddig élek, erdész leszek. Élvezem, 
amit csinálok. A fotózás is ilyen, amire 
szerencsésen rátaláltam.

Jáger Levente
A TERMÉSZETFOTÓKAT SZABÓ ISTVÁN 

BOCSÁTOTTA RENDELKEZÉSÜNKRE

vesz észre, azokat a szépségeket, ame-
lyek ott vannak mindig, azokat meg kell 
találnom.

 f Van olyan képe, amire azt lehet mon-
dani, hogy a legjobb?

 – Inkább azt mondanám, hogy számom-
ra a legérdekesebb körülmények között 
készült, kiváló végeredménnyel. Egy kívül-
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A Topolyai Mezőgazdasági Iskola 
és Kollégium főztje volt a nyerő

A győztes topolyai csapat

Hudi Jánosné különdíjas versenyző

Munkában a zsűri Proksza Péter, Sós Dezső és Gyenizse László

Sós Dezső zsűrielnök és a győztes étel

Színpadon a Balotai Citerazenekar

Kétnapos, a burgonyát népszerűsí-
tő rendezvényre invitálta a vendé-
geket a Bács Gazda-Coop Kft. Pén-
teken fajtabemutatóval, hasznos 
növényvédelmi, tápanyag ellátási 
tanácsokkal várták az érdeklődő-
ket, szombaton pedig a Burgonyás 
Ételek Főzőversenyére invitálták a 
baráti társaságokat.

A IX. Kiskunhalasi Burgonya Feszti-
vál ismét sok főzőcsapatot, baráti tár-
saságot hívott a Sóstó Csárda udvará-
ra. Szabó Lajos a Bács Gazda-Coop Kft. 
ügyvezetője elmondta, a találkozó jó al-
kalom az eszmecserére, a baráti beszél-
getésekre, a főzőcsapatokkal mindig 
népes kíséret érkezik, így nagyon csalá-
dias a hangulata a rendezvénynek.
Sós Dezső életműdíjas közétkezte-

tési mesterszakács, zsűrielnök, Prok-
sza Péter és Gyenizse László zsűrita-
gok alapos munkát végeztek, gondosan 
pontozták az ételt, a terítéket és a 
főzőhelyeket.

Akadt, aki a hagyományos brassói ap-
rópecsenye és kovászos uborka páros-
sal versenyzett, míg mások többféle 
gombával töltött burgonyával, rétege-

zett burgonyás pásztorpitével igyekez-
tek a zsűritagok kedvében járni.

A nap során sokan megszemlélték a 
Topolyai Mezőgazdasági Iskola és Diá-
kotthon főzőhelyét. A fiatalok egy gö-
dörben raktak tüzet, és hagyományos 
módon cserépedényben készítették el 
a csirkehúsos, burgonyás finomságu-

kat. A zsűri döntése alapján ez az étel 
lett a Burgonyás Ételek Főzőversenyé-
nek győztese.

Második helyen végzett a DK-sok a 
konyhában csapat. A harmadik helyet a 
Halasi Box Club szerezte meg. A legjobb 
különleges ételt a Váris Diákok csapat 
készítette, ők lettek a Legjobb Ifjúsá-
gi Csapat díj tulajdonosai is. A legszebb 
főzőhelyért járó elismerést a Vidám 
Kertbarátok vehették át. Peli és Marcsi a 

Legjobb Senior Csapat díjat érdemelte 
ki főztjével. A Vaskúti Jópofa Csődörök 
idén a Legszebb Tálalás elismerést kap-
ták. A 8/A nevű, éppen osztálytalálko-
zót tartó társaság kapta a Legvidámabb 
Csapat díjat. Szervezői különdíjat ka-
pott a TIOK, Hudi Jánosné, a Krump-
Lee csapat és a BGC. A zsűri különdíját a 
Halas Rádió, a DK-sok a konyhában és a 
Mi Hazánk 1-2 csapat érdemelte ki.

Kép-szöveg: Bakos L.
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A régi gépek halasi ünnepe
Kiskunhalason találkoztak a stabil motorok, mezőgazdasági gépek gyűj-
tői, felújítói. Az Agrár Géptörténeti Egyesület vezetői a Majsai út mellet-
ti telephelyen látták vendégül az egész ország területéről érkezett stabil 
motorok, traktorok, veterán járművek gyűjtőit.

A tizenötödik találkozón megemlékez-
tek a résztvevők Undi Dezsőről és fiá-
ról, akik egykoron maguk is gyűjtötték a 
régi masinákat. A mezőgazdasági gépek 
felújítói, gyűjtői mellé idén is becsatla-
koztak a veterán autók, motorok sze-
relmesei, igazi gép kavalkádot láthat-
tak a résztvevők. A korabeli alkatrészek 
beszerzése nem könnyű feladat, éppen 
ezért ilyenkor egy börzét is szerveznek 
a találkozóra. Minden esztendőben ha-
talmas a sikere a hagyományőrző csép-
lésnek, amelyről elismerően nyilatko-
zott Dr. Hencz Károly, a Magyar Agrár 
és Élettudományi Egyetem, Mezőgaz-
dasági Eszköz és Gépfejlődéstörténeti 
Szakmúzeum nyugalmazott igazgatója.

Dr. Hencz Károly (jobbról)

– Jelen pillanatban Magyarországon 
itt látható a legteljesebb technikatörté-
neti cséplési bemutató. Sehol még eddig 
az országban nem volt olyan szép gép-
felhozatal, mint ami jelenleg itt látha-
tó. Minden technológiai mérföldkő meg-
tekinthető, ami a cséplési folyamathoz 
tartozik. A mezőgazdaságnak a betaka-
rítás és a cséplés a legnagyobb energia-
igényű, legkínszenvedésesebb művelete 
volt, meg tudjuk mutatni, hogy a kenyér 

asztalra kerülése előtt mennyi munkát 
kellett elvégezni, ez szerintem ünnepi 
pillanat – mondta a szakember. 

A találkozó legnagyobb látványos-
sága a gőzgép elindítása volt. A ko-
rabeli, megfelelően felújított, karban-
tartott berendezés adta a meghajtást 
a cséplőgépnek, mellyel eredeti for-
májában tudták bemutatni a cséplé-
si műveletet.

Kép-szöveg: Bakos László
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Kétéves tapasztalattal rendelkezik a KB Autoteam Autószervize a Hunter 
futómű-diagnosztikai vizsgálatok alkalmazásával. Balaskó István szerviz-
vezető (képen jobbra) pozitív tapasztalatokról számolt be. A Hunter fu-
tómű-diagnosztika bevezetése a munkatársaknak és az ügyfeleknek egy-
aránt hasznos fejlesztésnek bizonyult a Keceli úti autószerviz életében.

– A Hunter futómű-diagnosztika a vi-
lágszínvonalat képviseli – nyilatkozta 
Balaskó István. 

A Hunter vizsgálati rendszer jelen-
tősen felgyorsította a futómű-kontrollt, 
amely a szerelőknek és az ügyfeleknek 
is átlátható képet kínál azonnal a jár-
mű állapotáról. A Hunter futómű-diag-
nosztikai rendszerek folyamatos fejlesz-
téseken estek át. Manapság a korszerű 
Hunter futómű beállító rendszerek a tö-
kéletes kerékbeállítás érdekében infor-
matikai eszközökkel, a kerékre szerelt 
műszerek vetített fénysugarait használ-

va diagnosztizálnak. A KB Autoteam Kft. 
az NKFI alapból megvalósult 2021-ben 
elnyert pályázati programnak köszön-
hetően helyezte üzembe a Hunter 
Hawkeye Elite™ Prémium kerékbeállí-
tó rendszert. Balaskó István, mint pro-
jektvezető csak jót tud mondani az el-
múlt két esztendő során tapasztaltakról.

– Kétéves Hunter tapasztalattal a há-
tunk mögött egyértelmű, hogy jól dön-
töttünk, amikor vállaltuk a pályázati 
feltételeket, és üzembe állítottuk Hun-
ter futómű diagnosztikai berendezést. 
Általános hatékonyságunkat jelentősen 

javította a Hunter. Az ügyfeleinknek 
több alkalommal hirdettünk prevenci-
ós futómű-vizsgálati lehetőséget, ami-
vel sokan éltek. A jól és hibamentesen 
működő Hunter berendezésünk tovább 
erősítette a KB Autoteam Autószervizé-
nek műszaki színvonalát – hangsúlyoz-
ta a projektvezető.
Egyed Zoltán, munkafelvevő, a pro-

jekt segédtechnikusa a szerelők és az 
ügyfelek oldaláról komoly elégedettsé-
get tapasztalt. 

– A Hunter prevenciós előjegyzése-
ink legnagyobb sikerét a gyorsaság je-
lentette ügyfeleink körében. A Hunter 

futómű-diagnosztikai rendszer infor-
matikai háttere teljeskörű és átlátható 
– mondta a kutató-fejlesztőmunkatárs.

A KB Autoteam Autószervizénél hasz-
nos beruházásnak bizonyult a Hunter 
Hawkeye Elite™ Prémium kerékbeállí-
tó rendszer munkába állítása. A KB Au-
toteam Autószervize előre egyeztetett 
időpontokban továbbra is rendelkezés-
re áll a Hunter kerékbeállító rendszeré-
vel bármilyen személy és kishaszonjár-
mű esetében.
KB Autoteam Kft. Autószerviz, Kis-

kunhalas Keceli út 19-23.; tel.: +36/77 
422 – 596. www.kbautoteam.hu    (X)
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Érseki szentmise a templom kisbúcsúján
Első alkalommal rendezték meg a Halasi Katolikus Napokat. A felsővárosi 
és az alsóvárosi plébánia példás összefogásának eredményeként, egy hé-
ten át zajlottak a különböző programok. A rendezvénysorozat nyitóese-
ménye dr. Bábel Balázs Kalocsa-Kecskeméti érsek ünnepi szentmiséje volt 
a Jézus Szíve Templomban. Ez volt egyébként a templom kisbúcsúja is, 
amelynek keretében négy szent ereklyét helyeztek el.

Kilencven esztendővel ezelőtt nyi-
totta meg kapuját a felsővárosi kato-
likus közösség tagjai előtt a Jézus Szí-
ve Templom. Ebben az évben több 
rendezvényen emlékeztek meg a je-
les jubileumról. Négy szent ereklye ér-
kezett a plébániára, amelyeket egy ün-
nepi szentmise keretében helyeztek 
el. A szertartásra teljesen megteltek a 

templom széksorai. Oláh András vi-
lági elnök köszöntötte Dr. Bábel Ba-
lázs Kalocsa-Kecskeméti érseket, aki a 
nap jelentőségére hívta fel a jelenlévők 
figyelmét. 

 – Nem nehéz kapcsolatot teremte-
ni a mai napnak a többféle gondolata 
és ünneplése között. Mert hivatalosan 
szeptember 29-én, az anyaszentegyhá-

zunk a fő angyalokat ünnepli, Szent Mi-
hályt, Rafaelt, Gábort, akik az üdvösség 
történetében fontos szerepet játszottak. 
Ugyanakkor most kezdődnek a Halasi 
Katolikus Napok, kiemelt helyen szere-
peltetve a Felsővárosi Plébániát, amely-
nek búcsújára készülünk. Lisieuxi (Kis) 
Szent Terézt ünnepeljük azzal a több-
lettel, hogy sikerült egy Kis (Szent) Teréz 
ereklyét szerezni, amely a másik három, 
Szent István király, Szent Imre herceg és 
Boldog Gizella királyné ereklyéi mellett 
itt van a templomban. Szellemi védel-
met és pártfogást nyújtanak az idejövő 
kedves testvéreknek. Mindezek mellett 
itt vannak a fiataljaink, akik a nyár fo-
lyamán részt vettek Lisszabonban, a ka-
tolikus ifjúsági világtalálkozón. Ez, min-
den bizonnyal, a nehézségek közepette 
is, emlékezetes marad számukra, meg-
határozó lelki élménnyel, annak üzene-
tével és folytatásával – fogalmazott dr. 
Bábel Balázs.

Talapka István Felsőváros plébánosa 
is szólt a hívekhez. 

 – Május 24-én volt a templomszente-
lés évfordulója, azt követte a Jézus Szíve 
ünnepének templomunk főbúcsúja. Most 
pedig Lisieuxi (Kis) Szent Teréz, templo-
munk második védőszentjének kisbúcsúja 
volt. Ebből az alkalomból kerültek ide az 
ereklyék. Szeretnénk néhány köszönőle-
velet, valamint az egyházközség aján-
dékát átadni testvéreinknek – mondta 
a plébános, aki Bábel Balázzsal közösen 
nyújtotta át a díszes okmányokat. 

Az ajándékok átadását követően az ér-
sek jelezte: Bergmann János atya a na-
pokban meglátogatta az egykori felső-
városi plébánost, Csermák Pált. Pál atya 
55 évnyi aktív szolgálat után kérte fel-
mentését 2017 nyarán. A plébános 1985 
és 2017 között volt Kiskunhalason.  Já-
nos atya elmondta: átadta neki a közös-
ség üdvözletét, Pál atya pedig ezt öröm-
mel fogadta.                             Jáger L.

Újra áll az útszéli kereszt
2000-től egészen 2019-ig állt egy kereszt az Olajosok útja mellett, ame-
lyet az egykori felsőszállási iskola dákjai állítottak. Egy vihar azonban 
ledöntötte a jelképet, azonban a katolikus közösség összefogásának 
köszönhetően a közelmúltban visszakerült eredeti helyére. Volt, aki ado-
mányozott, volt, aki kétkezi munkájával állt a jó ügy mellé. Az avatóra kö-
zel százan mentek el.

Találkozóhely, pihenőhely, vagy ép-
pen randevúk helyszíne volt két év-

tizeden át az út menti kereszt, Fel-
sőszállás közelében. Sokan szívesen 

megálltak ott, gondos kezek óvták, 
gondozták, ám egy 2019-es vihar le-
döntötte a jelképet. 

Az egykori felsőszállási iskola di-
ákjai, akik egyébként az eredeti ke-
resztet is állították 2000-ben, ismét 
összefogtak. 

A katolikus közösség támogatásával, 
Kinda Mihály asztalosmester szakér-
telmének köszönhetően újjászületett 
a hely. Az újraszentelésre közel százan 
mentek el.  Az ünnepi szentmisén a 

hívek láthatták az az ereklyét, amely-
ben ott van Krisztus keresztfájának 
egy darabja. 

Az összefogás szép példáját jelké-
pezte a szertartás is, amelyen Seffer 
Attila és Talapka István plébános 
atya mellett Kis R. Sándor nyugalma-
zott plébános is részt vett. 

A szentmisét követően megáldották, 
felszentelték az új keresztet, majd ba-
ráti beszélgetés zajlott. 

Kép-szöveg:JL
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Trunkos András menedzser

Mindenkiben lehetnek kétségek azzal kapcsolatban, hogy egy olyan pati-
nás zenekar, mint az Omega dalai megszólaltathatóak-e Kóbor János éne-
ke nélkül. Hangszerekkel, instrumentálisan. Úgy, hogy a gitáros játssza az 
énekdallamot, amelyet időnként egy kórus segít. Szekeres Tamás kiskun-
halasi koncertje, amelyen barátaival és a Lorántffy Zsuzsanna Kamarakó-
russal közösen adott ízelítőt abból a 25 évből, amelyet az Omega tagja-
ként töltött, egyértelmű választ adott erre. Igen, így lehet.

Jó volt ott lenni a református temp-
lom padsoraiban, és jó volt halasiként 
ott lenni Szekeres Tamás és barátainak 
koncertjén. Akiben még él az Omega 
Oratórium 8 évvel ezelőtti előadása, az 
tudja, mennyire illenek a kiváló zenekar 
dalai a szakrális környezetbe. Sajnos, az 
a produkció már megismételhetetlen, 
az emlékeinkben, a szívekben él. Három 
remek zenész már az égi színpadokon 
szerepel, viszont olyan zenei örökség-
gel bírnak, amelyet ápolni, őrizni kell. 

Szekeres Tamás gitárművész 1994 és 
2019 között játszott az Omegában, ő 
hitelesen tudja visszaadni a legendás 
dalokat. Trunkos András menedzser, 
aki ezer szállal kötődik Kiskunhalashoz, 
úgy gondolta, Tamás lehetne az, aki to-
vábbviszi az örökséget. Benned szól a 
dal a címe annak az előadássorozatnak, 
amelyben a kiváló muzsikus barátaival 
adja elő az Omega-dalokat. Instrumen-
tálisan, legtöbbször azokon a helyszíne-
ken, ahol annak idején az Oratórium is 
felcsendült. 

Kiskunhalason, a református közösség 
tárt karokkal és szívvel fogadta a meg-
keresést, így nem volt akadálya a kon-
certnek. A Lorántffy Zsuzsanna Kamara-
kórus pedig öt dal erejéig visszaidézte 
a nyolc évvel korábbi fellépést. Tamás 
közvetlensége, szerénysége, fantaszti-
kus gitártudása tette felejthetetlenné 
az élményt. 

Megemlékezett barátjáról, Daczi 
Zsoltról is. Az örökség mellett a Szeke-

res-szólólemezek dalaiból is felcsendült 
néhány.  Aki ott volt, sokat beszél még 
Gammapolisról, amely egy megszen-
telt világ, még ha időnként új Babylon is 

épül. A nyári éjek asszonya még randi-
zik a régi csibészekkel, a fekete pillangó 
pedig elszáll egy arc előtt…

Kép-szöveg: Jáger L. 
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Timi nem fél az óriásharcsáktól sem 
Sokan ásványangyalként emlegetik Kátai Tímeát, akinek üzletébe a nyu-
galmat, a relaxációt, az elmélyülést keresők térnek be. A közösségi oldal-
nak köszönhetően, azt is tudhatjuk róla, hogy szabadidejében szívesen 
pecázik, nem is akármilyen halakra, hanem harcsákra veti be a csaliját leg-
inkább. A közelmúltban aztán kifogta a „leget”, amely egy több mint két 
méteres, 61 kilós óriást jelentett. Mennyire csajos a peca, és Timi miért is 
ezt választotta? Volt miről beszélgetnünk.

Elsőre egy harcsa 
Régóta nyomon követem a közösségi 

oldalon keresztül Kátai Tímea horgász-
kalandjait. Kíváncsi voltam arra, hogy 
miért is ezt a hobbit választotta. Érde-
kes sztori kerekedett ki a beszélgeté-
sünk nyomán. 

 – Gyermekkoromban anyukámék vit-
tek horgászni, de akkor csak kis csaliha-
lakat fogtunk. Utána sokáig semmi. Az 
áttörést az jelentette, amikor az öcsém 
elcsalt magával egy éjszakai horgászat-
ra, ide Kiskunhalasra, a Tóth-tóra. Fog-
tam egy 9 kilós pontyot. Ez éppen hat 
esztendeje történt. Nekem ez akkora él-
mény volt! Gondolhatod, milyen érzés 
volt elsőre egy ekkora halat kifogni. De 
itt még nem volt vége, másnap egy 13 
kilós harcsa volt a zsákmányom. Azt hi-
szem, ez a két fantasztikus élmény inspi-
rált engem arra, hogy elkezdjek horgász-
ni – tudtam meg tőle.

Valami elkezdődött
Nyugodt szívvel kijelenthetjük, Timit 

beszippantotta a horgászvilág. Nyilván 
az első sikerélmények ezt nagy mérték-
ben befolyásolták, de az új hobbi révén 
ismerősökre is szert tett. 

 – Saját felszerelést vettem, kezdet-
ben még pontyra és amurra mentem. 
A 13 kilós harcsa emléke viszont felül-
kerekedett ezen, így erre a fajta halra 
álltam rá. Kezdetben nem voltam kép-
ben, hogy mit és hogyan kellene csi-
nálni, de kaptam segítséget, 2 harcsa-
táborban is voltam, amit Koós Ferenc 
szervezett. Aztán egyedül is elkezd-
tem kijárni a Tóth-tóra, ahol aztán na-
gyon sokat horgásztam és tanultam 
is. Ismerősök is látták a közösségi ol-
dalon posztolt fotóimat, volt olyan, 

amelyiken az általam fogott harcsá-
val örökítettek meg. Új ismerősökre 
leltem ennek köszönhetően, akik az-
tán meghívtak magukhoz pecázni. Így 
jutottam el először, hat évvel ezelőtt 
Hortobágyra, az Ohati horgász tóra – 
tudtam meg Timitől.

Egyre többen
 – Ilyenkor sátorban alszunk, volt, 

olyan amikor mínusz egy fok volt. 
Akkor azért eszembe jutott, hogy 
mit keresek én ott? Ráadásul semmit 
sem fogtam. Viszont azt kell monda-
nom, hogy ott kezdődött el a szere-
lem a harcsahorgászat iránt. A srác, 
aki a pecázást szervezte összeismerte-
tett egy másik horgásszal, akivel aztán 
két versenyen is elindultunk. Ezeken az 
eseményeken aztán újabb ismerősökre 
tettünk szert. Egyre több nő horgászik. 

Hat évvel ezelőtt még nem sok volt, 
mi voltunk az elsők, akik a gyengébbik 
nemet képviselve elindultunk egy har-
csafogó versenyen – derült ki Kátai Tí-
mea szavaiból.

Sporthorgász
Timi elárulta azt is, hogy jól érezte ma-

gát a versenyeken is, de mára már szin-
te csak a baráti horgászatok maradtak. 
Szerencsére mindig voltak olyanok, akik 
segítették, tanították őt. 

 – Nagyon sokat tanultam Gál Tamás-
tól, akit a nagyrédei tavon ismertem 
meg. Egyébként az  általa szervezett ver-
senyekre járok csak el, olyankor a lányá-
val Blankával együtt indulunk egy csapat-
ban, de ott is baráti hangulata van minden 
ilyen alkalomnak. Egyébként meg Szarva-
son van egy nyaralónk, oda mindig eljá-
rok, amikor csak tehetem. Egy baj van ve-
le, kevés a nagyobb méretű harcsa, ezért 
inkább az Ohaton, Zalkodi András által 
szervezett baráti pecára szoktam elmenni. 
Inkább sporthorgász vagyok, mint húshor-
gász, ezért a kifogott halakból nem sok ke-

rül az asztalunkra. Ezt sokan nem értik, de 
nekem inkább az élmény fontos – mond-
ta el beszélgetőtársam.

Karácsonyi ajándék
Megtudtam azt is, hogy a férje inkább 

a vadászatot preferálja, neki az a hobbi-
ja. De azt jól tudta, hogy minek is örül-
ne a párja a legjobban. 

 – Egy éve sem pecáztam még, ami-
kor a férjem karácsonyra meglepett 
egy harcsahorgászattal Spanyolország-
ban, az Ebro folyón. Óriási élmény volt, 
a kedvenc hobbimat összekötöttük egy 
családi nyaralással. Ott fogtam egy 170 
centiméteres harcsát, Ohaton tavasszal 
egy 190 centist, a közelmúltban pedig 
szintén Ohaton sikerült fognom egy 205 
centis, 61 kilós gyönyörűséget. Utóbbi a 
legnagyobb fogásom – mondta Timi.

Kitartás, nyugalom
Felvetem: egy nőben azért nincs any-

nyi fizikai erő, amellyel mondjuk, egy 60 
kiló feletti harcsát kiemel a vízből. Ká-
tai Tímea megnyugtat: mindig van se-
gítsége. Viszont ő leginkább a fogás 
öröme mellett a nyugalmat szereti a 
pecázásban. 

 – Sokat kell éjszakázni, mivel a har-
csa okos, nem mindig sikerül kifogni. 
Pont egy ismerősöm említette, hogy 
az is egyfajta meditáció, amikor a vi-
zet nézem, kapásra várva. Volt olyan, 
amikor reggelre belepett a dér, de ez-
zel együtt is imádom. Sokan csodál-
koznak is azon, hogy pörgősnek ismer-
nek, aztán ilyen nyugis hobbim van. 
Rengeteg nullás éjszakám van, és volt, 
amikor nem fogtam semmit, de kitar-
tó vagyok – zárta a beszélgetést Ká-
tai Tímea. 

Jáger Levente
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Marci az akadémián
Nyolc autó- és motorsport szakágban 29 versenyző 

támogatásával folytatódik a HUMDA által tavaly lét-
rehozott Hungarian Motorsport Academy utánpót-
lás-nevelési rendszer. A Magyar Mobilitás-fejleszté-
si Ügynökség emellett egy versenycsapatot, valamint 
a Magyar Nemzeti Autósport Szövetséget és a Ma-
gyar Motorsport Szövetséget is támogatja. A kiválasz-
tást Michelisz Norbert, a túraautó világkupa 2019-es 
bajnoka és Talmácsi Gábor, a MotoGP-sorozat 2007-
es világbajnoka irányította. Az elitbe már másodszor került be Zsebő Marcell.

”Az első tesztre, amire kimentünk, Marci kategóriájá-
ban kétszázan voltak. Abból kellett bejutni a legjobb 
36 közé, hogy döntőzhessen. Van olyan versenyző, 
akinek a családja átköltözött Ausztráliából Olaszor-
szágba, hogy ebben a sorozatban mehessenek.

”Az egész egy érzelmi hullámvasút. Itt úgy lehet örülni 
egy 11. helynek, mintha megnyerted volna a magyar 
bajnokságot. Más az értékrend.

Zsebő Marcell pályafutása úgy tűnik, hogy töretlen. A kiskunhalasi fiatal-
ember sikereiről már több alkalommal beszámoltunk itt, a Tükörben is. 
Marci gokartos karrierjében egy újabb mérföldkövön van túl, és már ott 
lebeg előtte a következő feladat. Az sem véletlen, hogy a „szakmában” 
egyre többen ismerik a nevét, aki amellett, hogy tehetséges versenyző, 
még a tanulásban is jeleskedik. Zsebő Marcival és édesapjával, Zsebő Ká-
rollyal beszélgettem.

 f Karcsi, először hozzád fordulok. Kicsit 
helyezzük képbe az olvasókat, hogy Marci 
pontosan hol is versenyzett az idén.

 – A WSK és a ROK sorozatban ment 
Marci Olaszországban, egy ottani csa-
pattal, az AV Racing-gel. A gokart sport 
prémium kategóriájáról beszélünk. Gya-
korlatilag az összes Formula 1-es pilóta 
valamikor itt szerepelt. A Marcival együtt 
versenyez például Mika Häkkinen két 
gyermeke, Ella és Daniel is. Itt már a világ 
minden tájáról találkozhatunk fiatal piló-
tával. Argentin, kínai, vagy éppen auszt-
rál versenyző sem ritka.

 f Hogy kerültél ebbe a csapatba? – 
kérdeztem Marcit.

 – Amikor a Rotax világbajnokságra ki-
jutottam, jó eredményt értem el, ajánlot-
tak egy lehetőséget. Az akkori csapatve-
zetőnk mindenben segített, személyes 
ismeretsége volt az AV Racing-nél. Le-
beszélték egymás között, nekünk is min-
denben megfeleltek az általuk kínált fel-
tételek. Egy milánói székhelyű csapat, a 
WSK sorozat is kizárólag Olaszország-
ban zajlik. 

 f A régi magyar bajnokságos, rotaxos 
időszaknak vége is lett?

 – Gyakorlatilag lezártuk ezt a korszakot. 

 f Nyilván egy teljesen új világba csöp-
pentetek. Hogy kell ezt nekünk, kívülál-
lóknak elképzelni?

 – Egy példa, ami jól szemlélteti a hely-
zet komolyságát. Az első tesztre, amire 
kimentünk, Marci kategóriájában, két-
százan voltak. Abból kellett bejutni a 
legjobb 36 közé, hogy döntőzhessen. 

Van olyan versenyző, akinek a családja 
átköltözött Ausztráliából Olaszországba, 
hogy ebben a sorozatban mehessenek. 
Ez valóban a gokartozás csúcsa.

 f Gyakorlatilag ki kellett költöznötök 
erre az évre Olaszországba?

 – Körülbelül húsz hetet töltöttünk 
kint. Egy alkalmat, úgy kell nézni, hogy 
hétfőn utazunk, szerdán már futam 
van, egészen vasárnapig. Aztán hétfőn 
jövünk haza. Ezt szorozd meg húsz al-
kalommal. Általában ketten megyünk, 
de ha úgy adódik, akkor az egész csa-
lád utazik. 

 f A tanulást hogy lehet megoldani?
 – Marci most hatodikos a Szilády Áron 

Református Gimnáziumban. Az isko-
la rendkívül jól áll hozzá az ő verseny-
zői karrierjéhez. Mindenben támogat-
nak minket, nagyon hálásak vagyunk az 
igazgató úrnak és az osztályfőnöknek 
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Kétszeres világbajnok
Mika Häkkinen kétszeres Formula-1-es világbajnok (1998, 1999) finn au-

tóversenyző. 1993-tól 2001-es visszavonulásáig a McLaren csapat tagja volt, 
versenyzői karrierje során 26 rajtelsőséget szerzett és 20 futamot nyert. Ak-
tív pályafutása alatt az egyik legnépszerűbb Formula-1-es versenyző volt, 
1998-ban ő lett az év finn sportolója, számos emlékezetes csatát vívott Micha-
el Schumacherrel.

”Az iskola rendkívül jól áll hozzá az ő versenyzői karri-
erjéhez. Mindenben támogatnak minket, nagyon há-
lásak vagyunk az igazgató úrnak és az osztályfőnök-
nek is. Rugalmasak, segítőkészek, Marci egyébként 
kitűnő tanuló.

is. Rugalmasak, segítőkészek. Marci ki-
tűnő tanuló, már az elején megbeszél-
tük, hogy a versenyzés nem mehet a ta-
nulás rovására. Nem is megy. 

 f Kellenek egyébként speciális edzések, 
felkészülések is?

 – Persze. Motorsport-specifikusok edzé-
sek vannak Budapesten, reflexjavítás, a ko-
ordinációs képességek fejlesztése zajlik. 
Van egy olyan coach, aki anno ötszörös vi-
lágbajnok gokartversenyző volt. Csak az ő 
vezetéstechnikájával foglalkozik. Van egy 
edzés, a végén elemeznek, a coach pedig 
elkéri a felvételeket, adatokat. Utána még 
egyszer analizálják a történéseket. 

 f Angolul vagy olaszul beszéltek?
 – Angolul, egyre jobban megy neki. 

Marci már tanulja az olaszt is.
 f Említettetek két bajnokságot: WSK, 

ROK. Ha jól értem, Marci ezekben verse-
nyeztél ebben az évben.

 – Igen. Mindkettő jóval nagyobb szin-
tet képvisel a magyar bajnokságtól. Eu-
rópa-bajnoki szintű verseny, de a vi-
lág minden tájékáról vannak gokartosok. 
Olaszországon belül zajlik, de nemzetkö-
zi bajnokság – talán ez a legjobb kifejezés 
rá. Több mint 110 versenyző volt, nyolc ál-
lomásos volt a szezon. Végül éppenhogy 
lecsúsztam a dobogóról, negyedik helyen 
zártam 279 ponttal. Ez fantasztikus ered-
mény, nagyon örültem neki.

 f Vége az idei szezonnak?
 – Még van egy világkupa, ez két hé-

ten át zajlik Olaszországban. Rutinszer-
zés szempontjából kiváló alkalom lesz. 
Utána még lesz egy WSK futam Nápoly 
mellett, gyakorlatilag ezzel fejezem be 
ezt a kategóriát – mondta Marci.

 f Ez azt jelenti, hogy még egy lépés 
előre, vagy inkább feljebb? – kérdeztem 
az édesapától.

 – Mondhatni igen. A junior kategó-
riában már felnőtt vázas gokartokkal 
mennek a versenyzők. Az eddigi jár-
gánya nyolc lóerős volt, a következő 
négyszer ekkora lesz. Szokni kell majd, 
ezért is voltunk Kecskeméten gyakorol-
ni. A teszteket már idén év végén meg-
kezdjük, ha minden jól alakul, akkor új 
csapatban.

 f Kimondható a csapat neve?
 – Két csapat van képben, az egyik a 

Sauber Akadémia, a másik pedig Fer-

nando Alonso kétszeres Formula-1-es 
világbajnok csapata. Ott nagyon várják 
Marcit. Biztos lesz helye jövőre is, még 
nem dőlt el, hogy melyik csapatban.

 f Marci, neked mi tetszik ebben az új 
bajnokságban?

 – Inkább azt mondanám, hogy más a 
mezőny, a közeg. Sokkal agresszíveb-
bek a pilóták, mindenki nyerni akar. Ne-
kem ez jobban tetszik, hogy nemcsak 
körbe-körbe gokartozok a pályán, ha-

nem előzgetni kell a minél jobb ered-
mény érdekében.

 f Édesapaként hogy látod a jelenlegi 
helyzetet?

 – Az egész egy érzelmi hullámvasút. Itt 
úgy lehet örülni egy 11. helynek, mintha 
megnyerted volna a magyar bajnokságot. 
Más az értékrend. Versenybe száll 36 srác, 
és a 36. helyen beérkező sem azért lett 
utolsó, mert annyira rossz pilóta. Mondok 
egy példát. A legutóbbi WSK-futamon 
Marci úgy volt kilencedik, hogy az elsőhöz 
képest kilenc tized másodperc volt csak a 
hátránya. Gyakorlatilag az első kilenc go-
kart összeért. Millimétereken múlik, tak-
tikázni kell. Ismerni kell a pálya minden 
négyzetméterét. Hibázni sem lehet, mert 
azt a többiek kihasználják. Annak pedig 
nagyon örülünk, hogy szemmel látható a 
fejlődés Marci teljesítményében.

 f Ismerik már Zsebő Marci nevét?
 – Azt gondolom, igen. Képben van-

nak mindennel vele kapcsolatban. Egy-
millió százalékban biztos vagyok abban 
is, hogy Häkkinen tudja, ki az a Zsebő 
Marci. A gyermekeivel versenyez, több 
alkalommal le is győzte őket. 

 f Nyilván felmerülhet mindenkiben a 
kérdés, lehet ebből Formula-1?

 – A juniorban folytatjuk a követke-
ző idényben. Közeledünk úgymond 
a Forma autók felé. Van még két év a 
juniorban, aztán egy vagy két év OK, 
utána már Formula 4 következik. Op-
timális esetben 15 évesen már Formu-
la autóval mehet. Rengeteg pénz, idő, 
áldozat kell még. A család részéről is, 
természetesen.

Jáger Levente
A FOTÓKAT ZSEBŐ KÁROLY 

BOCSÁTOTTA RENDELKEZÉSÜNKRE
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Visszapillantó Tükör
Erről írtunk 1998, 2003 és 2018 szeptemberében

Időutazásunk hatodik állomására hívjuk olvasóinkat abban reménykedve, 
hogy mindenki szeret nosztalgiázni. Szerencsére a Halasi Tükörnek 36 év-
nyi múltja van és bízunk abban, hogy még legalább ennyi lesz a jövőnk 
is. Az archívum számtalan érdekességet rejt, amelyekre talán már nem 
is emlékezünk. Olyan pillanatok, történések ezek, amelyek között tallóz-
va újraélhetjük, hogy milyen tükröt tartottunk Kiskunhalas elé 1998-ban, 
2003-ban és 2018-ban. A hatodik részben a 25, 20 és 5 évvel ezelőtti szep-
temberi krónikákból idézünk.

1998 szeptember
Sajtószabadság ide vagy oda, a Tükör 

újkori történetében először fordult elő, 
hogy valaki letiltott egy vele készült in-
terjút, ráadásul abban a témában, amit 
ő kért. Csatári József jelen sorok író-
jával és az akkori főszerkesztővel, Ko-
hout Zoltánnal beszélgetett, ám ez so-
hasem jelenhetett meg. 

Független Egység néven jött létre egy 
politikai tömörülés, dr. Ván Lajos veze-
tésével. A legfrissebb hír velük kapcso-
latban az volt, hogy valamennyi körzet-
ben indítanak jelöltet. 

Helikopter szállt le a halasi lovaspályá-
ra, fedélzetén Frederik Andre Henrik 
Christiansen dán trónörökössel, akinek 
még Szegedi Gábor is bemutatózott. 

Kiskunhalasi elnöke lett a Mozdony-
vezetők Szakszervezetének, Kis Lász-
ló személyében. 

Krimiben sem volt hiány ebben a hó-
napban. Tűzpárbaj volt a határon az au-
tócsempészek és az egyenruhások kö-
zött, egy halasi férfi, a 31 éves P. A. 
halálos lövést kapott. Halott csecsemőt 
találtak Kiskunhalason, egy ágynemű-
tartóban. A 4 gyermekes anya minden-
ki előtt titkolta terhességét, de életve-
szélyes állapotban szállították kórházba. 
Akkor derült ki, hogy szült, a rendőrök 
találták meg a kicsi holttestét. Vétlen lö-
vés a vámhivatalban: elsült egy pisztoly, 
amely egy tiszthelyettes nőnek okozott 
könnyű sérülést. 

Szerencsére jó hírből is volt bőven: a 
Levi’s CIT-csoportja 35 ezer dollárt adott 
helyi civil szervezeteknek, a rangos Tour 
de Hongrie kerékpárverseny egyik be-
futója városunkban volt. 

2003 szeptember
Elkerülő út, tíz éven belül? Ezzel a cím-

mel jelent meg egy írás a lapban. Nyil-
ván most ezt olvasva sokan felkapják a 
fejüket, és megjegyzik: azóta már eltelt 
húsz év. Bizony, el. Eddig elkerült min-
ket ebben a fejlesztésben a szerencse. 
Hasonló témát jelentett a tervezett kör-
forgalom, amelynek helyszíne a vá-
rosháza előtt lett volna. Akkoriban azt 
írtuk, 2004-re elkészülhet. Két lapszám-
mal később már az volt a friss hír erről 
a forgalomtechnikai megoldásról, hogy 

a városfejlesztési bizottság megvétózta. 
Úgy tűnik, örökre. 
Gyovai István főépítész hirtelen tá-

vozott a városházi apparátusból. Már 
akkoriban is volt gond egy-egy felújítás, 
építkezés kivitelezésével. A csatornázás 
befejezését követően egy 54 pontból 
álló hibajegyzék készült, amelyek egy 
részére megoldás is született. 

Gazdasági híreink között kiemelt sze-
repet kapott az, hogy a túlélésért küz-
dött az Ertex. Most már tudjuk, ez csak 
ideig-óráig sikerült a könnyűipari cég-
nek. Éppen szüret idején jártunk, a sző-
lő minősége jó volt, viszont kevesebb 
termett. 

A halasi csipke akkoriban is jól prospe-
rált, diplomatafeleségek csodálták meg 
a hungarikumot. 

Húsz évvel ezelőtt a Bajnokok Ligája 
győztes Zsiga Gyula ült a halasi kézi-
labdacsapat kispadján. A KNKSE meg-
nyerte a Pikó Kupát, biztató formában 
várta a bajnoki rajtot. 

A KB Autoteam női kézilabdacsapatá-
nak edzőjeként tért vissza a legendás 
Vasas József, a Kopó. A veterán tor-
nászok országos bajnokságát a Kertvá-

rosi-iskola sportcsarnokában rendezték, 
a Halasi Csipkejózsikák mókáztak, nem 
mellesleg több érmet is begyűjtöttek. 

2018 szeptember
Ebben az időszakban már magazino-

sabb volt a Tükör témaválasztása. Per-
sze olyan jó hírek, mint a Fazekas Mihály 

Általános Iskola 145 millió forintos felújí-
tása bekerült az aktuális lapba. 

A Szent József Katolikus Általános Is-
kolában pedig a Magyar Diáksport Szö-
vetség jóvoltából került egy 3,4 milliós 
sportszercsomag. 

Tűzoltóőrs épült Kiskunmajsán, ez je-
lentős terheket vett le a kiskunhalasi 
lánglovagokról. 

Több értékes portré is készült az új-
ságba. Laskovics Józsefet alias Laskót 
a 75. születésnapján köszöntöttük fel, 
közben felidéztünk néhány emlékeze-
tes sztorit nyomozói pályafutásából is. 
Weinhardt Virág Európa-bajnok lo-

vas arról mesélt nekünk, hogy miért is 
fontos számára a sport. 

Nem véletlen, hogy a tanítványai 
imádják Biró Emőkét, a Szilády-gim-
názium tanárát. Beszélgetésünkből egy 
csupa szív, nagybetűs pedagógus port-
réja rajzolódott ki. 

Pajzán, pikáns kiállítás volt a Közössé-
gek Házában, Akt Poetica címmel. Pé-
ter-Szabó Nikolett rajzai nemcsak a 
szemeket vonzották. 

Király Melinda Nude By Melk kollek-
cióját pedig egy divatbemutató kereté-
ben ismerhette meg a közönség. Nem 
véletlenül adtuk azt a címet a tudósítás-
nak, hogy suttogó elegancia. 

Jáger Levente 
szubjektív 

visszaemlékezése
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Pályázati kiírás
Kiskunhalas Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete a közalkalmazottak

 jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII törvény 20/A §,
valamint 20/B § alapján pályázatot hirdet 
a Kiskunhalas Város Önkormányzatának 

KÖLTSÉGVETÉSI INTÉZMÉNYEK GAZDASÁGI
SZERVEZET INTÉZMÉNYVEZETŐI 

(magasabb vezető) beosztásának ellátására.

A közalkalmazotti jogviszony időtartama: Határozatlan idejű közalkalma-
zotti jogviszony

Foglalkoztatás jellege: Teljes munkaidő

Magasabb vezetői beosztás megnevezése: intézményvezető

A vezetői megbízás időtartama: A vezetői megbízás határozott időre,  
2024. január 1-től 2028. december 31-ig szól.

A munkavégzés helye: Kiskunhalas, Kuruc vitézek tere 17. sz.
A beosztáshoz tartozó, illetve a vezető megbízással járó lényeges feladatok:
A Költségvetési Intézmények Gazdasági Szervezetének irányítása, a hozzá tarto-
zó intézmények gazdálkodási, pénzügyi feladatainak ellátása. A jogszabályokban 
meghatározott magasabb vezetői feladatok ellátása, valamint az intézmény ala-
pító okiratában foglalt feladatok magas színvonalon történő ellátásának szerve-
zése, az intézmény törvényes működésének biztosítása, a szakmai munka irányí-
tása, az intézményi költségvetés betartása, munkáltatói jogok gyakorlása.

Illetmény és juttatások:
Az illetmény megállapítására és a juttatásokra a közalkalmazottak jogállásáról 
szóló 1992. évi XXXIII. törvényben foglaltak az irányadók.

Pályázati feltételek:
1. büntetlen előélet, cselekvőképesség, egészségügyi alkalmasság, nem áll 

foglalkozástól eltiltás hatálya alatt
2. tizennyolcadik életévét betöltött, továbbá
3. magyar állampolgárságú, vagy külön jogszabály szerint a szabad mozgás 

és tartózkodás jogával rendelkező, illetve bevándorolt vagy letelepedett 
személy,

4. a Kjt. 20. § (2) d) szerinti állam elleni bűncselekmény miatt indult büntető-
eljárás hatálya alatt nem áll,

5. Felsőoktatásban szerzett végzettség,
• és emellett okleveles könyvvizsgálói vagy államháztartási mérlegképes 

könyvelői szakképesítés vagy az engedélyezés szempontjából ezzel 
egyenértékű szakképesítéssel, vagy

• gazdasági vezetői, belső ellenőri, érvényesítői, pénzügyi ellenjegyzői 
– 2012. január 1. előtt az Áht. szerinti ellenjegyzői –, vagy a számvitel-
ről szóló 2000. évi C. törvény (a továbbiakban: Szt.) 150. § (1) és (2) be-
kezdése szerinti feladatok ellátásában költségvetési szervnél szerzett 
legalább öt éves igazolt szakmai gyakorlattal, valamint mérlegképes 
könyvelői szakképesítéssel vagy felsőoktatásban szerzett gazdasági 
szakképzettség.

6. Felsőfokú szakirányú végzettségének és szakképzettségének és egyben az 
intézmény alaptevékenységének megfelelő munkakörben legalább öt éves 
szakmai gyakorlat.

7. vagyonnyilatkozat tételi eljárás lefolytatása.

A pályázat elbírálásánál előnyt jelent:
* szakirányú egyetemi végzettség
* vezetői gyakorlat,
* felhasználói szintű számítógépes ismeret

* idegen nyelvek ismerete
* civil szervezetekkel való kapcsolat
* egyházi szervezetekkel való kapcsolat
* pályázati projektek megtervezésében és lebonyolításában szerzett tapasztalat
* intézményi átszervezések megtervezésében és végrehajtásában szerzett 
tapasztalat

A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások:
1. A pályázó adatait is tartalmazó részletes szakmai önéletrajz és a szakmai gya-

korlat igazolása.
2. Az intézmény vezetésére vonatkozó, szakmai helyzetelemzésre épülő, fej-

lesztési elképzeléseket is tartalmazó program.
3. A gazdaságos és hatékony működtetésre vonatkozó konkrét vezetői 

elképzelések.
4. A szakirányú végzettséget és szakképzettséget, igazoló okiratok másolatai 

azzal, hogy legalább a pályázat benyújtásával egyidejűleg a végzettséget ta-
núsító okiratok eredeti példányait köteles bemutatni a Kiskunhalasi Közös 
Önkormányzati Hivatal Jegyzői Titkárságán.

5. A pályázó nyilatkozatát arra vonatkozóan, hogy a magasabb vezető beosztá-
sával a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 41. §-ában 
és 43/A. §-ában meghatározott összeférhetetlenség nem áll fenn.

6. 30 napnál nem régebbi hatósági erkölcsi bizonyítvány, a büntetlen előélet és 
annak igazolása, hogy nem áll az intézményben végezhető tevékenység foly-
tatását kizáró foglalkoztatástól eltiltás hatálya alatt.

7. A pályázó írásos nyilatkozata arról, hogy személyes adatainak a pályázati eljá-
rással összefüggésben szükséges kezeléséhez, sokszorosításához, valamint a 
pályázat tartalmának az elbírálásban és a döntéshozatalban érintettek számá-
ra való hozzáférhetőségéhez hozzájárul.

8. Pályázó nyilatkozatát arról, hogy teljes pályázati anyaga nyilvánosságra hoz-
ható, vagy bizalmasan kezelendő oly módon, hogy csak az elbírálásban rész-
vevők ismerhetik meg.

9. A pályázó nyilatkozata arról, hogy a pályázati anyagot a testület zárt vagy 
nyílt ülésen tárgyalja.

A megbízás kezdőnapja:  2024. január 1.

A pályázat benyújtásának határideje:
Nemzeti Közigazgatás Intézet közszolgálati állásportálján, a http://admin.kozigal-
las.gov.hu  honlapon való megjelenést követő 30. nap.

A pályázat benyújtásának módja:
- Postai úton, a pályázatnak a Kiskunhalasi Közös Önkormányzati Hivatal címére 
történő megküldéssel (6400 Kiskunhalas Hősök tere 1. sz.) 
- Személyesen: Kiskunhalasi Közös Önkormányzati Hivatal jegyzőjének (6400 Kis-
kunhalas, Hősök tere 1. sz.)
- A pályázatot zárt borítékban kell benyújtani „Pályázat a Kiskunhalas Város Ön-
kormányzatának Költségvetési Intézmények Gazdasági Szervezete intézményve-
zetői (magasabb vezető) beosztásának ellátására” tárgymegjelöléssel 2 példány-
ban papíron és egy példányban elektronikusan. Kérjük a borítékon feltüntetni a 
pályázati adatbázisban szereplő azonosító számot.

A pályázat elbírálásának módja, rendje:
A pályázókat személyesen hallgatja meg egy szakmai bizottság. A bizottság írás-
ban foglalt szakmai véleményét mérlegelve Kiskunhalas Város Képviselő-testüle-
te, mint a megbízási jogkör gyakorlója dönt.

A pályázat elbírálásának határideje: 2023. november 30.

A pályázati kiírás további közzétételének helye, ideje:
– Kiskunhalas Város honlapja, www.kiskunhalas.hu
– Halasi Tükör havilap

A pályázattal kapcsolatos további információ:
Kiskunhalasi Közös Önkormányzati Hivatal Szervezési osztály vezetőjétől a 
77/523-139-es telefonszámon, vagy előre egyeztetve személyesen.

Kiskunhalas Város Önkormányzata fenntartja a jogot, hogy a pályázati eljárást 
eredménytelennek nyilvánítsa.
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Címlapunkon

Fotó: Pantona média – Katona György 

AnyAkönyvi hírek
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Születtek: Ragadics Ádám (Frick Adrienn) Jánoshalma, Kilyén-Kárpáti Adél (Kilyén Barbara Erzsébet) Vaskút, Kiss Vitéz Péter (Vitéz 
Georgina) Mórahalom, Madácsi Hanna (Markó Réka) Kiskőrös, Kovács Hanna (Dr. Bubrik Beáta) Kiskőrös, Pottondi Krisztián (Jakab Anett) 
Fülöpszállás, Pottondi Benett (Jakab Anett) Fülöpszállás, Ondrusz Réka (Nima Erika) Mezőhegyes, Varga Zente Gábor (Varga Noémi) Táz-
lár, Figura Noel (Ágoston Bianka) Mélykút, Gere Kamilla (Balla Viktória) Kelebia, Sápi Lelle (Dr. Gerő Andrea) Kecskemét, Vízhányó Elenor 
Róza (Bereng Mónika) Algyő, Bárth Norina (Goda Viktória) Császártöltés, Zámbó Marcell Márk (Menyhért Andrea) Mélykút, Pető Konrád 
(Papp Titanilla) Szentes, Kovács Regina Sarolta (Simon Sarolta) Kiskunhalas, Héjjas Zsombor József (Szalai Zsófia) Kecskemét, Cseh-Szakál 
Attila (Petróczi-Kis Hajnalka) Kecel, Hamvas Maja (Laslinger Dóra) Baja, Balázs Botond Pál (Pasztendorf Alexandra) Bócsa, Hauk Alvin (Tó-
biás Evelin) Kisszállás, Maubé Dorián Gábriel (József Enikő) Bócsa, Csányi Olívia (Papp Edina) Balástya, Szerencsés-Györök Enikő (Györök 
Laura) Mélykút, Mátó Róza (Szabó Viktória Zsuzsanna) Szatymaz, Zádori Zsombor (Tápai Eszter) Kiskunmajsa, Dobos Emese Bíborka (Cse-
resnyés Anett) Kiskunhalas, Halász Adél (Mészáros Barbara) Csengőd, Zsigó Zselyke (Czinege Csilla) Kiskunhalas, Kádár Gergely (Túri Ka-
ta) Szentes, Szabó Levente (Toldi Viktória) Tompa, Károlyi Bence (Juhász Laura Cintia) Szeged, Gáspár Alex (Ábel Tímea) Tázlár, Pozsonyi 
Emma Nóra (Dr. Ferencz Edit) Kiskunhalas, Podhorszki Vendel (Terjéki Bernadett) Nagykőrös, Vakula Roland Zente (Szűcs Rebeka) Mély-
kút, Lugosi Petra (Szurovecz Anikó) Szeged, Magyarfi Nikolett (Bálind Barbara) Kiskunhalas, Sinkovicz Noel (Perecz Zsanett Eszter) Csá-
szártöltés, Galbács Zsófia (Szelezsán Anikó) Kistelek, Gazdácska Bella (Géró Renáta) Akasztó, Ragadics Zsófia (Kunszt Erika) Jánoshalma, 
Kolompár Zoé (Györgye Aliz) Kecel, Rangli Zorán (Baranyi Ágnes) Kiskunmajsa, Péter Samu (Kovács Ildikó) Szeged, Rónaky Johanna (Ke-
lemen Tímea) Kiskőrös, Belák Szilárd (Várdai Krisztina) Tompa, Fülöp Barna Dominik (Fodor Laura) Mélykút, Linka Laura (Molnár Evelin) 
Helvécia, Linka Boglárka (Molnár Evelin) Helvécia, Mészáros Milla Melodi (Takács Nikolett) Kiskunhalas, Péli Luca (Frei Kármen) Kiskunhalas, 
Mezőfi Nara (Széll Cintia) Csengele, Mihály Lilla Olívia (Kenéz Vivien Lilla) Hódmezővásárhely, Barna Záven (Soós Boglárka) Deszk, Gyet-
vai Bercel (Mészáros Nóra) Bócsa, Bolla Maja (Halász Dóra) Imrehegy, Berkó Milla (Burszki Vivien) Jánoshalma, Herczeg Anikó (Stenczel 
Anikó) Kecel, Molnár Petra (Kothencz Anita) Kisszállás, Kocsis Anna (Földvári Jennifer) Baja, Fehér Botond (Balog Mária) Kiskunhalas, Po-
lereczki Enzó (Szalai-Pintér  Anita) Kiskunhalas, Molnár Donát (Évinger Ágnes) Kunfehértó, Gombár Olivér (Ónodi Regina) Szeged, Pin-
tér Botond (Terbe Ildikó Zsófia) Kiskunmajsa, Zsivánovics Zoé (Molnár Gabriella) Kiskunhalas, Méhész Mirabella (Bóna Bettina) Rém, Tóth 
Bendegúz (Ferenczi Renáta) Kecskemét

Házasságot kötöttek: Véber Zsolt és Várkóczi Beatrix, Varga Tibor és Balog-Szabó Anett, Győri Béla és Bakanics Barbara, Bakacsi Zol-
tán és Fürtön Kata, Patai Imre István és Halász Betti, Dr. Szöllősi István és dr. Csintalan Olga, Kovács Dávid és Jakab Szonja, Jegyes-Mol-
nár Tamás és Rab Zsuzsanna, Papp Zoltán és Urfi Krisztina, Rain Zoltán és Horváth Dóra Nikolett, Kű Bence László és Barcsik Dorottya, 
Kristóf Miklós és Tóth Emese Ajándék

Elhunytak: Faddi Zoltánné Tóbiás Márta (Kiskunhalas), Dósa Istvánné Horváth Irén (Kiskunhalas), Gáspár Istvánné Bóka Erzsébet (Tom-
pa), Süveges Imre Lászlóné Sipos Mária (Kiskunhalas), Kovács Károly (Kiskunhalas), Borbényi Lajos (Csengőd), Kurucsai Csaba (Kiskunha-
las), Molnár István (Kiskunmajsa), Mándli József (Kiskunmajsa), Nánási László (Gyulaj), Zombori Antalné Zsubori Gizella (Soltvadkert), Ko-
csis Istvánné Dajka Mária (Soltvadkert), Nagy Péterné Cserni Margit (Soltvadkert), Sztankovics Károly (Kiskunhalas), Dora Lajosné Csiszár 
Jolán (Kisszállás), Ruskó Károlyné Takács Mária (Kisszállás), Csomós Nándor József (Kisszállás), Fülöp Józsefné Kun-Szabó Viktória (Balota-
szállás), Suba György (Kiskőrös), Király Illésné Barothy Eszter (Kiskunhalas), Sólya János (Kiskunhalas), Mandl Sebestyén (Kiskunhalas), Du-
dás Sándorné Lakatos Jolán (Kunfehértó), Kelemen Mihály (Kiskőrös), Major Józsefné Tapodi Rozália (Kiskőrös), Pelikán Sándor Józsefné 
Benedek Mária (Kiskunhalas), Tóth Árpád (Csólyospálos), Kovács Tiborné Márkus Judit (Kiskunhalas), Farkas Ferenc József (Kiskunmajsa), 
Nánási Károly (Oroszlány), Hegyi István (Kiskunhalas), Vancsura Jánosné Csizmadia Ilona (Ecser), Farkas Antal (Kiskunhalas), Trifun László 
(Kiskőrös), Markó Mihály (Akasztó), Lázár Lászlóné Nemes Etelka (Tázlár)
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Egy teljes nap a sport jegyében
A II. Rákóczi Ferenc Katolikus Gimnázium és Technikum a mindennapi ok-
tatás során is nagy hangsúlyt fektet a diáksportra, most azonban egy tel-
jes délelőttöt arra szántak, hogy a fiatalok különféle sportágakat próbál-
hassanak ki a tanórák keretében. 

 – Most ünnepeljük a Magyar Diák-
sport Napját. Iskolánk ötödik éve csat-
lakozik ehhez a kezdeményezéshez. 
Kollégáimmal minden évben igyek-
szünk változatos programlehetősége-
ket összeállítani a diákoknak. Röplab-
dabajnoksággal készültünk, a műfüves 
pályán aranygólos focikupa zajlik. A 
tollaslabdázást is ki lehet próbálni, akik 
pedig kicsit nyugodtabb programok-

ra várnak, őket egy sportkvíz várja az 
iskolakönyvtárban. Büszkék vagyunk 
arra, hogy most is sok fiatalt sikerült 
megmozgatnunk. Az eleje persze min-
dig döcögősen indul, de aztán kedvet 
kapnak egymástól, így a végére belen-
dül a sportolási vágy – árulta el Szabó 
Dalma szervező pedagógus.

Jó volt látni, milyen sokan neveztek a 
különféle megméretésekre. Az osztá-
lyok egymást váltották a műfüves pá-
lyán, de a tanár-diák kosárlabdameccs 
is nagy sikert aratott a résztvevők és a 

közönség tagjainak körében is. A fiata-
lok is hasznosnak tartják az ilyen jellegű 
rendezvényeket.

 – Bevallom őszintén, a négy év alatt 
nem vettem részt ilyen programokon, 
így most, ötödévesként úgy éreztem, itt 
a helyem, bizonyítani szerettem volna. A 
sportolás nagyon fontos, az utóbbi idő-
szakban nekem ezáltal sikerült megsza-
badulnom harminc kilótól. Mindenkit ar-
ra buzdítok, hogy kezdjen el mozogni 
– fejtette ki Csernák Hunor diák.

Kép-szöveg: Szőri Attila

Három futamból, három dobogó, egy győzelem
A kiskunhalasi születésű Csuti Zoltán ismét rajthoz állt a Swift Cup Europe au-
tóversenyen, ezúttal a vadonatúj pályán, a Balaton Park Circuit volt a hely-
szín. Zoli ismét remekelt, három futamban indult, és mindhárom végén feláll-
hatott a dobogóra. A halasi versenyző ott lehet majd az Európa-bajnokságon.

– Elérkezett a Swift Cup Europe utol-
só fordulója, amit a vadonatúj Balaton 
Park Circuit-en tartottak. A pályát csu-
pán pár hónapja adták át, és ez volt az 
első hivatalos versenyhétvége, amin ne-
kem is volt szerencsém részt venni. A 
fizikai és mentális felkészülés mellett 

nagyobb energiát fektettem a szimulá-
torozásba, hogy a lehető legjobban meg 
tudjam ismerni a pálya összes kanyarját, 
és azoknak ideális íveit – tudtuk meg 
Csuti Zoltántól. 

A fiatal versenyző a pénteki sza-
badedzéseken kamatoztatta ezt a kü-

lönleges felkészülést. Kis probléma volt 
a guminyomás-beállítással, ám már az 
időmérőn sikerült ezen úrrá lenni. Zoli 
végül csak a harmadik helyről vághatott 
neki a szombati futamnak.

– A viszonylag eseménytelen versenyt 
a 2. helyen fejeztem be, ami a következő 
versenyen a szabályok értelmében, a he-
tedik rajthelyet jelentette. A második és 
harmadik versenyt már vasárnap tartot-
ták, szeles, borús időben. A gumik szem-
pontjából ez csak is jót jelentett, hiszen 
nem tudtak túlmelegedni a hidegebb 
aszfalton. Viszont a folyamatosan vál-
tozó szélirány miatt alkalmazkodnunk 
kellett, mivel a hátszél miatt akár 10-
20 méterrel is hamarabb kellett fékez-
ni az egyenesek végén. A második ver-
senyen sikerült a 7. helyről feljönni az 
első helyre, azonban végül ismét a má-
sodik helyen tudtam csak célba érni. Kis-

sé bosszantott, mivel éreztem, hogy a 
tempó alapján meglehet a győzelem – 
értékelt Csuti Zoltán, aki az utolsó ver-
senyén végül elérte azt, amit szeretett 
volna.  Zoli a hetedik helyről rajtolt, az 
első körökben sikeresen át tudott jön-
ni a mezőnyön, majd pedig egészen az 
utolsó kanyarig óriási küzdelem volt a 
futamgyőzelemért, amit végül sikerült 
behúznia. 

– Összességében nagyon boldog va-
gyok, hogy lehetőségem nyílt újra ver-
senyezni az Európa-bajnokságban, 
méghozzá Magyarország legújabb ver-
senypályáján. Szeretném megköszönni a 
támogatóimnak, akik nélkül ez az ered-
mény nem jöhetett volna létre – mond-
ta a kiskunhalasi versenyző.

JL
A FOTÓKAT CSUTI ZOLTÁN 

BOCSÁTOTTA RENDELKEZÉSÜNKRE
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Nyolcvan esztendősen is aktív dr. Jerémiás Attila
Dr. Jerémiás Attilának alig több, mint fél év alatt három, nem hétközna-
pi, szívmelengető és emlékezetes élményben volt része. Augusztus 19-ét 
hozzátartozói és barátai, sportbarátai széles köre varázsolta széppé 80. 
születésnapja alkalmából. Szeptember 7-én elrévedezhetett az orvosi dip-
lomája átvételétől eltelt, nehéz, de kisebb-nagyobb csodákkal tarkított 55 
esztendő történésein. A közelmúlt legrégebben történt eseménye a Medi-
kus Kupa 50. évi jubileumi évfordulójának megünneplése, amelynek dísz- 
vendége lehetett Budapesten. A levelet a postás vitte dr. Jerémiás Atti-
la címére, benne a meghívóval az 1972-ben útjára indított Medikus Ku-
pa ünnepségére. Az előzményekről és a rendezvényről az érintett mesélt.

 – Ennek az előzménye egészen fiatal 
koromra, a labdarúgással kialakult kap-
csolatom kezdetére tehető. A Közpon-
ti-iskola hetedik osztályát végeztem, 
amikor a helybeli MEDOSZ elődjébe, 
a Kinizsi sportegyesületbe leigazoltak. 
Három évvel később, a legendás Virág 
István edzősködése idején már az NB 
III-ban szerepeltem, tagja voltam az ifi 
megyei válogatottnak és a bővebb or-
szágos keretnek, Kocsis Vilivel egye-
temben. Egyetemi éveim alatt még 
egy ideig visszajártam Szegedről a ha-
lasi meccsekre, de utána már csak az 
egyetemi csapatban játszottam. Amikor 
az ottani kispályás városi bajnokság-
ba beneveztünk, Rábai László, az NB 
I-es SZEAC vezetőedzője azonnal felfi-
gyelt a játékomra, és át akart igazolni. 
Akkor viszont – „a kocka el volt vetve” 
– én már eltökélten a szigorló évre ké-

szültem. Orvostan hallgatóként – „kivá-
ló sportteljesítménye alapján” szólt az 
indoklás – megbízást kaptam az egye-
tem sportfelelősi feladatainak végzé-
sére. Az Ady téri sportpályán zajlott a 
sportélet, komolyan vett edzések foly-
tak. Sokfelé szerveztem különböző ta-
lálkozókat, versenyeket, elsősorban lab-
darúgásban, de más labdajátékokban is. 
Nemcsak hazai viszonylatban, hanem 
külföldre is kiterjesztettük a kapcso-
latot. Leggyakrabban Lengyelország-
ba utazott sportdelegációnk, melynek 
csapatvezetői tisztére az egyetem ve-
zetősége engem jelölt. Az úgynevezett 
„sport-csere” a lodzi és a krakkói egye-
temek sportolói felé irányult, akiket az-
után mi hívtunk vissza. Ezekre az ala-
pokra, valamint a sportfelelősi posztot 
tőlem átvevő dr. Dani Vilmos – a ma-
gyar női teniszválogatott sportorvo-

sa, családorvosi tevékenysége mellett  
– munkájára is építve indították útjára  
az ország összes egyetemén a Medikus 
Kupát. Változatlanul csapatsportágak-
kal, Budapesten a vízipólóval bővítve. 
A Szent-Györgyi Albert Egyetem elvég-
zése után, addigra, már szülővárosom 
Semmelweis Kórházának Szülészet-nő-
gyógyászati Osztályán dolgoztam. Úgy 
látszik az időközben elmúlt öt évtized 
előtti szerepem mára sem felejtődött. 
Nagyon jól esett, hogy nemcsak em-
lékeztek, gondoltak rám a szervezők, 
hanem felkutattak, meghívtak, szere-
tettel és vendégként fogadtak a Me-
dikus Kupa jubileumi sporteseményén.  
A volt Ludovika épületében, ma Közszol-
gálati Egyetem, kétnapos rendezvényé-
re sokszínű, változatos programot állí-
tottak össze. Több sportágban zajlottak 
lebilincselő sportesemények. Vízipólós 
meglepetésként dr. Merkely Béla, a 
Budapesti Egyetem rektora, a híres szív- 
gyógyász, volt első osztályú vízipólós is 
vízbe csobbant.  

 f A sport és az orvoslás a legmeghatá-
rozóbb tényezők az életében?

 – Az általam felállított fontossági sor-
rendben első helyre mindenképpen a 
családot teszem, a következőre a hi-
vatásomat, de a sport is sziklaszilárdan 
dobogós. Mint előzőekben szó volt ró-
la, 1968. szeptember 7-én – ponto-
san 55 éve – kaptam kézhez az orvo-
si diplomámat. Kezdő orvosként a helyi 
Semmelweis Kórházban dolgoztam 
– 1981-től főorvosként – dr. Makay 
László igazgató-főorvos mellett. Sokat 
tanultam tőle. 2006-tól, miután a Hosp- 
investtel nem sikerült dűlőre jutnunk, 
dolgozom a kalocsai Szent Kereszt Kór-
házban. Molnár Gábor, ugyancsak szü-
lész-nőgyógyász főorvos igényt tartott 
a munkámra. Azóta is megbecsülnek. 
Természetesen itt is, ott is büszkeséggel 
töltött el az a tudat, hogy közel nyolce-
zer babát segíthettem a világra. Boldog 

vagyok és hálás a sorsnak, hogy úgy ad-
ta, új életek születésénél bábáskodha-
tok. Nem könnyű, de elmondhatatlanul 
szép feladat. Ezen túl mindig is foglal-
koztatott a koraszülések problémája, és 
a terhes-gondozás ideálissá tétele. 

 f A nőgyógyászat terén pedig elsősor-
ban a gerogynecológia, azaz az idősko-
ri betegségek kérdése, műtéti technikái. 
Szakmai tudományos munkásságához 
tartozik még, hogy bekapcsolódott a 
Magyar Nőorvos, a Magyar Gerontológi-
ai és a Korányi Sándor Társaság munká-
jába. Továbbá nemzetközi tudományos 
tanácskozásokon is részt vett, tartott 
hazai és külföldi előadásokat, szakla-
pokban „referált”. Kiemelten foglalko-
zott a gerogynecológia, azaz időskori 
nőgyógyászati betegségek, valamint a 
műtéti technikák kérdésével. 

Sport pályafutása terén odáig jutot-
tunk, hogy 17-től 25 éves koráig tehetsé-
ges labdarúgóként könyvelte el a „szak-
ma”. Nagy jövő előtt állt, hiszen itthon 
még az MTK-s mezre volt esélyes, Sze-
geden pedig a SZEAC tagságra. Mi 
változott?

 –  Az egészségügy felé a szüleim, fő-
leg édesapám kívánalmának megfele-
lően fordultam. Fiatal orvosként sokat 
dolgoztam, hogy minél előbb és mi-
nél többet tudjak. A napi munka mel-
lett sokszor voltam ügyeletes. A spor-
tolás háttérbe szorult nagyjából egy 
évtizedig.

 f És akkor más köntösben jelent meg, 
csapatsportág helyett egyéni sportág – 
atlétika dobószámai – formájában. Ku-
ti Sándor beszervezte súlylökésben a 
Kórház Munkahelyi Olimpia városi dön-
tőjén induló csapatába. Innen kimagas-
ló eredménnyel a megyei döntőre fel-
jutva is brillírozott. Ezután nem sokkal 
már a legmagasabb szintű hazai, azaz 
országos bajnokságon gyűjtötte a ma-
gyar bajnoki címeket. Még később, de el-
jött az ideje a szenior Európa-bajnoksá-
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gokon, világ-, orvos világbajnokságokon 
történt sikeres szerepléseknek is. Vázla-
tosan felsorolni is lehetetlenség a ren-
geteg magas szintű eredményt, de tény, 
hogy sosem jött el üres kézzel. A mérle-
gén megszámlálhatatlanul sok magyar 
bajnoki cím – fedettpályás, szabadtéri 
– kettő Európa-bajnoki cím, három vi-
lágbajnoki, és 86 (!) orvos világbajno-
ki cím. Pluszban magáénak mondhat 
egyéb nemzetközi versenyeken, az Al-
pok-Adria versenyeken, Világkupa for-
dulókon nyert arany-, ezüst- és bronz- 
érmeket. Az orvos VB-n súlylökésben 
minden alkalommal győzött, ugyanis 
ebben a versenyszámban minden ver-
senytársát maga mögé utasította. Emel-
lett diszkoszvetésben, gerelyhajításban 
és kalapácsvetésben is ott volt a legjob-
bak között. Kiegészítő sportágában, az 
erőemelésben több magyar bajnoki és 
két orvos világbajnoki címmel büszkél-
kedhet. A felsoroltak 1982-től napjain-
kig értendők.

 – A legnagyobb, legfelejthetetlenebb 
élményt első nívós világversenyem je-
lenti. 1987-ben rendezték Ausztráliában, 
Melbourne-ben, ahol 10. lettem súlylö-
késben, volt válogatott élversenyzők 
neves világcsúcstartó atléta ellenfelek 
között. Megfogott az a hangulat, ami 
a versenyt jellemezte, a hatalmas me-
zőny és a küzdelemhez való hozzáál-
lásuk. Még vonzóbbá tette számom-
ra nem csupán a versenyzést, hanem 
az erre történő felkészülést is. Hatásá-
ra nőtt a kitartásom, lett nagyobb a te-
herbírásom, szereztem sportbarátokat.            

 f 1994 óta szervezi Kiskunhalason a 
Szenior Országos Shotorama-Shockora-
ma Dobóbajnokságot, amelyen verseny-
zőként is részt vesz, győzelmet győze-
lemre halmozva.

 – Igen, tavaly bonyolítottuk le 26. alka-
lommal. Nagyon sok munkával jár, de na-
gyon népszerű, „nem lehet” abbahagyni. 
Az ország számos, igen távol fekvő he-
lyéről is örömmel készülnek rá. Városunk 
jó híréhez Míg Gyuri, dr. Bácsalmá-
si Antal és Pásztor Gergő szokott még 
sok aranyéremmel hozzájárulni.

 f Ezzel összefüggésben – meghonosí-
tás, életben tartás – kapott elismerést 
egy, a kontinens veterán atlétáit tömö-
rítő szervezettől. Ugyancsak kitüntették 
a Veterán Magyar Atlétikáért címmel. 

Úgy vélem az egyik formája az elisme-
résnek az is, hogy olyan komoly pozíci-
ókba, mint a Veterán Atléták Országos 
Szövetségének elnökségi tagja vagy a 
Magyar Orvosok Sportegyesületének el-
nöki posztja, kinevezték. Sokrétű, lelkiis-
meretes, eredményes munkája nem ma-
radt észrevétlen az egészségügyben sem.

 – Országos szintű elismeréssel a 
Magyar Orvosi Kamara tisztelt meg. 
2014-ben a Megyei Közgyűléstől Bács- 
Kiskun megye Egészségügyéért kitün-
tető díjban részesültem. Ennek előt-
te Kiskunhalas Város Pro Urbe-díjat 
adományozott, amelyre azért vagyok 

büszke, mert mind a városomért vég-
zett szakmai munka, mind a sporttelje-
sítményeimnek az értékesnek tartását 
tartalmazza.

 f Ismert tény, hogy két fia és hat uno-
kája van. Hol tanulnak, hol dolgoznak? 

 – Nem titok, jogosan vagyok határ-
talanul büszke családom minden tagjá-
ra. Az idősebb fiam, Attila ideggyógyász 
főorvosként dolgozik a Semmel-
weis-kórházban, folytatva nagyapja 
dr. Gyarmati Kálmán, édesanyja dr. 
Gyarmati Éva, és végül az én örökö-
met is. Lokálpatriótaként nagyon fon-
tosnak érzem, hogy Péter a fiatalabb 
fiam, aranyművesként szintén Hala-
son tevékenykedik. Csodálatos uno-
káim közül Gréti az első, aki ebben az 
évben szerzett orvosi diplomát Sze-
geden, Summa Cum Laude-val végez-
ve az egyetemet. Donát negyed éves 

a Szegedi Egyetem pszichológus sza-
kán. Kata a Budapesti Egyetemen ta-
nul a pszichológia szakon, Judit a Pécsi 
Orvostudományi Egyetem másodéves 
hallgatója. Hobbiszinten mindannyian 
sportolnak, Donát versenyszinten. Tíz 
éves korától kezdődően atletizál. A kö-
zéptávú futás, gátfutás és a távolugrás 
területén érte el legkimagaslóbb sikere-
it. Többszörösen a diákolimpia országos 
bajnoka, majd a korosztályos magyar 
bajnokság területén szerzett több ser-
dülő, ifjúsági – két éve senior – magyar 
bajnoki címet 300 és 400 méteres síkfu-
tásban, gátfutásban. A két kisebb közül 
Botond a Központi Református Általá-
nos Iskolában másodikos, Aliz a Gólya-
fészek oviba jár. 

 f Szűkebb-bővebb családja tagjainak 
ünneplése ölelte körül 80. születésnap-
ja alkalmából. Nem kérdőjelezték meg, 
hogy minek dolgozik, sportol még?

 – Felvetődött, de miért ne tenném?  
Számomra nem megerőltető, amit csi-
nálok. Amíg a kismamák és a betegeim 
számítanak rám, nem hagyhatom cser-
ben őket. Ha bárkinek is segíthetek, ne 
várjon hiába. A súlylökést viszont azért 
nem akarom abba hagyni, mert jó len-
ne még újra átélni azt a semmihez sem 
fogható érzést, amikor idegen ország-
ban, címeres mezben a dobogó leg-
felső fokán hallgathatom a magyar 
Himnuszt.

Vass Katalin
FOTÓ: JÁGER LEVENTE, SEJBEN IRÉN
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